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ACTA DE SESSIO DEL RLE DE L'AJUNTAMENT

Identificacio de la sessio:

Num. : 11/2020
Caracter: ordinari
Data: 15 de desembre de 2020
Horari: de 19:00 a 23:30 bores
Lloc: salo de sessions de la Casa de la Vila

Hi assisteixen:

ALCALDE-PRESIDENT: Pere Regull i Riba (JxV) 

REGIDORS I REGIDORES (per ordre alfabetic):

Ramon Arnabat i Mata (VeC) 
Montserrat Arroyo i Ferrando (PSC) 
Salvador Campama i Romeu (ERC) 
Anna Doblas i Ruiz (JxV)
Montse Espinosa i Sospedra (ERC) 
Eladio Garcia i Lodeiro (Cs)
Monica Hill i Gimenez (ERC)
Miquel Medialdea i Guijo (PSC)
Joan Manel Montfort i Guasch (JxV) 
Meritxell Montserrat i Mestres (JxV) 
Ricard Rafecas i Ruiz (JxV)
Maria Ramon i Martinez (CUP) 
Dolors Rius i Marrugat (JxV) 
Francisco Romero i Gamarra (PSC) 
Aureli Ruiz i Mila (JxV)
Pere Sabat i Lluverol (ERC)
Lourdes Sanchez i Lopez (PSC) 
Gemma Urgell i Rocias (ERC)
Noel Vinas i Serrano (CUP)
Ramon I. Zaballa i Serra (PSC)

Excusa la seva absencia:

- Cap

Es present el secretari de I'Ajuntament, Eduard Marco i Alberti, i tambe la " 
interventora general Lidia Ruiz Ortiz.

Desenvolupament de la sessio

ACTA RLE. Aprovacio si .s'escau, de I'acta de la sessio ordinaria del dia 
17/11/2020.

1.
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S'aprova per assentiment I'acta de la sessio de 17/11/2020.

SERVEIS CENTRALS I GOVERNACIO

2. l/2020/PC_PEM DUPROCIM; Aprovacio inicial, si escau, del 
document unic de proteccio civil municipal.

La Comissio Informativa de Serveis Centrals i Hisenda proposa al Pie Municipal el 
dictamen seguent, per al seu debat o aprovacio si escau:

El Document Unic de Proteccio Civil Municipal (DUPROCIM) es el document que 
estableix el marc organic i funcional previst per a un municipi, amb la voluntat 
de prevenir i controlar els riscos sobre les persones i els bens, aixf com donar 
resposta a les possibles situacions d'emergencia del municipi, sota la 
responsabilitat del titular del pla i garantint la integracio d'aquestes actuacions 
amb el sistema autonomic de proteccio civil.

La Llei 4/1997, de 20 de maig, de proteccio civil de Catalunya, estableix en 
I'article 20.1 que els plans de proteccio civil ban de ser elaborats segons una 
estructura de contingut homogenia, a I'efecte de la seva integracio, i alhora fixa 
el contingut minim d'informacio i contingut.

L'estructura del Document Unic de Proteccio Civil Municipal ha de seguir les 
directrius que s'estableixen en Tarticle 2 del Decret 155/2014, de 25 de 
novembre, pel qual s'aprova el contingut minim per a I'elaboracio i I'homologacio 
dels plans de proteccio civil municipals i s'estableix el procediment per a la seva 
tramitacio conjunta.

En el mateix article 2 del Decret 155/2014, de 25 de novembre, s'estableix que 
els municipis de mes de vint mil habitants han d'elaborar plans de proteccio civil, 
aixi com en I'article 3 del mateix decret estableix que "el municipis que han 
d'elaborar plans de proteccio civil d'acord amb I'article anterior han de redactar 
el Document Unic de Proteccio Civil Municipal, per a la planificacio de la proteccib 
civil en I'ambit del municipi en el qual s'incloguin tots els riscos que afectin el 
municipi d'acord amb els diferents plans i sobre la base de l'estructura establerta 
en I'annex d'aquest Decret, sense perjudici del que estableix la normative sobre 
centres i activitats afectades pels plans d'autoproteccio".

El Document Unic de Proteccio Civil Municipal ha de ser aprovat pel Pie de la 
Corporacio, amb la informacio publica i homologat per la Comissio de Proteccio 
Civil de Catalunya, d'acord amb I'article 4 del Decret 155/2014.

El Document Unic de Proteccio Civil Municipal (DUPROCIM) de Vilafranca del 
Penedes ha estat redactat per GPM Consultors, SCP d'acord amb la normativa 
prevista en el Decret 155/2014.

Per aixo, s'ACORDA:

Primer- aprovar inicialment el Document Unic de Proteccio Civil Municipal 8 
(DUPROCIM) de Vilafranca del Penedes, d'acord amb el que disposa I'article 4 del 
Decret 155/2014, de 25 de novembre, pel qual s'aprova el contingut minim per
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a Telaboracio i I'homologacio dels plans de proteccio civil municipals i s'estableix 
el procediment per a la seva tramitacio conjunta.

Segon- sotmetre a informacio publica el Document Unic de Proteccio Civil 
Municipal (DUPROCIM) de Vilafranca del Penedes, per un termini de trenta dies, 
d'acord amb el que disposa Tarticle 4.1 del Decret 155/2014, de 15 de 
novembre, pel qual s'aprova el contingut minim per a Telaboracio i I'homologacio 
dels plans de proteccio civil municipals i s'estableix el procediment per a la seva 
tramitacio conjunta, mitjangant la publicacio d'un edicte en el Butlleti Oficial de 
la Provincia de Barcelona I el tauler d'edictes de la seu electronlca de 
I'Ajuntament. Igualment durant aquest termini, el document estara a disposicio 
de qui vulgui examinar-lo presencialment, a les dependencies de Proteccio Civil 
de I'Ajuntament (c Pati del Gall,16), amb cita previa al telefon 938920358 per tal 
que els Interessats puguin formular les aMegacions que considerin pertinents.

Tercer: Transcorregut el citat termini sense que s'han formulat reclamacions i/o 
aMegacions, quedara aprovat definitivament sense necessitat d'adoptar cap altre 
acord de forma expressa.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per unanimitat.

INTERVENCIONS:

El Sr. Miquel Medialdea (PSC)Manifesta que es I’aprovacio inicial del document 
unic de Proteccio Civil municipal. Document que te per objecte prevenir els 
riscos en els bens i les persones que es puguin donar a Vilafranca I donar una 
resposta adequada a cada nivell d’emergencia.

El document es va avangar als regidors i fins a la data no hi ha hagut 
aportacions. Pertant, segueixen la mateixa versio.

El document incorpora els diferents plans de Proteccio Civil. Els que ja teniem, 
s’aprofiten per actualitzar i se n'aproven altres que eren recomanables. Un cop 
aprovat definitivament es donara trasllat a la Direccio General de Proteccio Civil 
per a la seva darrera validacio i homologacio per part de la Comissio de 
Proteccio Civil de Catalunya.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta la seva conformitat. L’Ajuntament esta 
obligat a elaborar el Pla de proteccio municipal, que te una validesa de quatre 
anys des de la seva homologacio.

Posa de relleu que el document que se li ha fet arribar passa del document 
numero 2 (analisi de rise) al document numero 4 (procediment operatiu per rise 
salta) de la pagina 37 a la cent i escaig.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) anuncia el seu vot favorable i manifesta que es un 
document necessari i es reserva el dret a presenter eleccions.
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El Sr. Noel Vinas (CUP) manifesta que es un tema totalment tecnic. votaran a 
favor I es reserva el dret a presentar aMegacions

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta I'agra'innent sincer d’Esquerra Republicana a 
les persones i grups municipals que els han fet arribar el seu suport i condemna 
pels atacs violents a la seu d'Esquerra Republicana, a la de Junts per Catalunya i 
a I'ajuntament, del passat dia 30, en la manifestacio de suport a I'Adrian Sas.

Anuncia el vot favorable amb reserva del dret de presentar aMegacions. 
Planificar les emergencies es una necessitat.

El Sr. Miquel Medialdea (PSC) Manifesta que es va descuidar de comentar-ho en 
les comissions informatives, Una part del document que es publica d'una part no 
publica que conte dades confidencials de la policia i de personal tecnic.

1/2020/SJ_ORD - ORDENANSA SUBVENCIONS; Aprovacio inicial, si 
. escau, de I'Ordenanga General de Subvencions de I'Ajuntament de 

Vilafranca del Penedes, les Bases Espedfiques i els seus annexes.

3.

La Comissio informativa de Serveis Centrals i Hisenda PROPOSA al Pie municipal, 
per a la seva consideracio i, si s'escau aprovacio, el dictamen sequent

ANTECEDENTS

La vigent Ordenanga de subvencions de I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes 
fou aprovada per acord del Pie municipal de data 20 de juny de 2006 i, despres 
de mes de catorze anys de vigencia, es detecta que I'evolucio de les diferencies 
existents entre les diferents Imies de subvencions que atorga I'Ajuntament de 
Vilafranca del Penedes, aixf com el desenvolupament del marc legal, fan 
necessaria una actualitzacio d'aquesta norma.

La iniciativa preten adaptar el contingut de I'ordenanga a la nova realitat social i 
jundica, recollint els nous principis que han assumit les administracions 
publiques que s'han d'incorporar a les relacions entre TAjuntament i el conjunt 
de la ciutadania.

La voluntat d'aquesta administracio es ser mes propera a la ciutadania I facilitar 
I'us als ciutadans de Vilafranca del Penedes en la tramitacio de les subvencions, 
aixi com homogeneTtzar les convocatories que atorguen les diferents arees de 
I'Ajuntament en un mateix model.

De conformitat amb Tarticle 133 de la Llei 39/2015, d'l d'oetubre, de 
Procediment Administratiu Cornu de les Administracions Publiques, s'ha procedit 
a realitzar consulta publica respecte la modificacio de TOrdenanga General de 
Subvencions de TAjuntament de Vilafranca del Penedes, mitjangant el portal de 
transparencia d'aquest ajuntament i fins el 28 d'oetubre de 2020, sense que 
s'hagi rebut cap opinio ni aportacio.

S'ha redactat TOrdenanga General de Subvencions de TAjuntament de Vilafranca 
del Penedes, les seves Bases Espedfiques i els seus Annexes.
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Aixf mateix, hi ha actualment un seguit d'Ordenances que, tot i no haver estat 
derogades de manera expressa, I'aprovacio de normes de rang superior les ha 
derogat de forma tacita, en fer que les seves previsions siguin contraries a les 
previstes en les normes habilitadores, o be s’han aprovat ordenances posteriors 
que regulen la mateixa materia i no s'ha previst la seva derogacio expressa.

FONAMENTS JURIDICS

Article 128, 129, 130, 131 i 133 Llei 39/2015, d'l octubre, del Procediment 
Administratiu Cornu de les Administracions Publiques.

Articles 49 i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de 
Regim Local.

Article 178 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text 
Refos de la Llei Municipal i de Regim Local de Catalunya.

Articles 60 a 66 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el 
Reglament d'Obres, Activitats i Serveis dels ens locals de Catalunya.

Articles 8 i 10 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparencia, d'acces 
a la informacio publica i bon govern.

La competencia per aprovar ordenances i reglaments correspon al Pie de la 
Corporacio de conformitat amb I'article 52.2.d) del Decret Legislatiu 2/2003 
TRLMRLC i I'article 22.2.d) de la Llei 7/1985 LRBRL

En virtut dels anteriors antecedents i fonaments jundics, s'ACORDA: .

Primer.- Aprovar inicialment I'Ordenanga General de Subvencions de 
I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes amb les Disposicions Derogatories que 
incorpora, les seves Bases Espedfiques i els seus Annexes que s'adjunten a 
aquest acord, aixf com els models de memoria de I'activitat, pressupost de 
I'activitat i declaracio responsable.

Segon.- Exposar a informacio publica i audiencia a les persones interessades, 
pel termini de 30 dies, I'Ordenanga General de Subvencions de I'Ajuntament de 
Vilafranca del Penedes amb les Disposicions Derogatories que incorpora, les 
seves Bases Especffiques i els seus Annexes per tal que es puguin presentar les 
reclamacions i suggeriments que es considerin adients.

De conformitat amb I'article 63.2 del ROAS la publicacio es realitzara en el 
Butlletf Oficial de la Provfncia de Barcelona, en el Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya, en un dels mitjans de comunicacio escrita diaria i en el taulell 
d'edictes de I'Ajuntament.

Tercer.- Establir que, si es presenten reclamacions o suggeriments aquestes 
seran resoltes de forma raonada pel Pie de la Corporacio.

En cas contrari, i de conformitat amb I'article 49 de la Llei 7/1985 LRBRL, 
I'Ordenanga General de Subvencions de I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes, 
les seves Bases Especffiques i els seus Annexes, s'entendran definitivament 
aprovats sense necessitat d'adopcio d'un nou acord i entraran en vigor un cop
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publicats mtegrament en el Butlleti Oficial de la Provmcia de Barcelona i hagi 
transcorregut el termini de quinze dies habils previst en Tarticle 65.2 de la Llei 
7/1985 LRBRL Aixi mateix, es publicaran els mateixos al web i portal de 
transparencia municipal i s'anunciara en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya la referenda del Butlleti Oficial de la Provmcia en que aquests hagin 
estat publicats.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 18 vots a favor (7 JxV, 5 ERC, 5 PSC, 1 VeC), 1 
abstencio (1 C's) i 2 vots en contra (2 CUP).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que I'ordenanga general de subvencions que 
estableix el marc legal general. L’ajuntament ja tenia una ordenanga general de 
subvencions i ara es preten actualitzar-la. A mes, s’acompanyen les bases de les 
diferents convocatories que realitza anualment I’Ajuntament. Ara es tracta d’una 
aprovacio inicial i durant el perlode d'informacio publica es poden millorar algun 
redactat.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que si el que es preten es d'adaptar-se a la 
nova realitat social, no ho aconsegueix. Critica que moltes entitats fan servir la 

. seva activitat cultural per realitzar activitat politica partidista. Com que hi ha un 
us partidista de la subvencio votaran en contra

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta entenen perfectament la refosa. Posa de 
relieu que tots aquests controls acaben complicat la vida a les entitats, sobretot 
les mes petites. Veuen el text acceptable i han fet alguna observacio. Anuncia el 
vot favorable.

El que si que li grinyoia es que faci servir aquesta ordenanga per derogar altres 
ordenances convertint-la en una especie de ordenanga omnibus

El Sr. Noel Vihas (CUP) anuncia que s'abstindran

La Sra. Gemma Urgell (ERC) manifesta que votaran favorablement i es reserven 
el dret a presentar aMegacions. Consideren necessaria actualitzar I'ordenanga de 
subvencions.

3/2020/HIS_PG - PRESSUPOST 2021; Aprovacio inicial, si escau, del 
Pressupost General de la Corporacio per a I'exercici 2021.

La Comissio Informative de Serveis Centrals i Hisenda proposa al Pie Municipal el 
dictamen seguent, per al seu debat o aprovacio si escau:

4.

FETS

Per part de TAIcaldia s'ha elaborat el projecte de pressupost general, aixi com la 
plantilla de personal i els annexes corresponents per a I'exercici 2021 que es
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presenta per a la seva aprovacio, ascendeix a un total (consolidat) de 
60.590.436,00c i esta integrat per:

- El de la propia entitat.
- SERVEIS MUNICIPALS DE COMUNICACIO, S.L
- EMPRESA MUNICIPAL D7VIGUES DE VILAFRANCA, S.A.
- EPEL INSTITUT MUNICIPAL DE FORMACIO
- FUNDACIO FESTA MAJOR
- FUNDACIO VINSEUM

d'acord amb el seguent detail:

ENTITAT PRESSUPOST D'INGRESSOS PRESSUPOSTDEDESPESES
CAP. 1 18.726.500,00 CAP. 1 19.346.878,00

13.156.929,00CAP. 2 1.250.000,00 CAP. 2
CAP. 3 9.023.815,00 CAP. 3 118.006,00
CAP. 4 14.404.405,00 CAP. 4 9.569.919,00
CAP. 5 1.250.694,00 CAP. 5
CAP. 6 CAP. 6 8.086.015,00
CAP. 7 1.804.385,00 CAP. 7 254.504,00
CAP. 8 30.020,00 CAP. 8 30.000,00
CAP. 9 6.500.100,00 CAP. 9 2.427.668,00

i .

• 52.989.919,00TOTAL 52.989.919,00 TOTAL

PRESSUPOST D'INGRESSOSSERCOM, S.L. PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1 CAP. 1 777.888,00
CAP. 2 CAP. 2 172.200,00
CAP. 3 245.088,00 CAP. 3
CAP. 4 705.000,00 CAP. 4
CAP. 5 CAP. 5
CAP. 6 CAP. 6 60.000,00
CAP. 7 60.000,00 CAP. 7
CAP. 8 CAP. 8
CAP. 9 CAP. 9

f 1.010,088,00l;diQ.088,p6TOTAL TOTAL

EMAV, SA PRESSUPOST D'INGRESSOS PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1 CAP. 1 995.742,00
CAP. 2 CAP. 2 4.120.085,00
CAP. 3 6.685.827,00 CAP. 3
CAP. 4 CAP. 4
CAP. 5 CAP. 5
CAP. 6 CAP. 6 1.570.000,00
CAP. 7 CAP. 7
CAP. 8 CAP. 8
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CAP. 9CAP. 9
6.685.827,006.685.827,00 TOTALTOTAL

PRESSUPOST D'INGRESSOS PRESSUPOST DEDESPESESEPELIMF
1.647.048,00CAP. 1CAP. 1

CAP. 2 634.808,00CAP. 2
780.815,00 CAP. 3CAP. 3

CAP. 4 1.508.018,00 CAP. 4 6.977,00
CAP. 5 CAP. 5
CAP. 6 CAP. 6 24.504,00
CAP. 7 24.504,00 CAP. 7
CAP. 8 CAP. 8
CAP. 9 CAP. 9

■2.313.337,00TOTAL TOTAL 2.313.337,00i

PRESSUPOST D’INGRESSOSF. FESTA MAJOR PRESSUPOST DEDESPESES
CAP. 1 CAP. 1
CAP. 2 CAP. 2 399.500,00
CAP. 3 166.000,00 CAP. 3
CAP.- 4 339.500,00 CAP. 4 106.000,00
CAP. 5 CAP. 5
CAP. 6 CAP. 6
CAP. 7 CAP. 7
CAP. 8 CAP. 8
CAP. 9 CAP. 9

505.500,00TOTAL TOTAL 505.500,00

F. VINSEUM PRESSUPOST D'INGRESSOS PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1 CAP. 1 510.334,00
CAP. 2 CAP. 2 427.782,00
CAP. 3 70.229,00 CAP. 3 1.000,00
CAP. 4 854.262,00 CAP. 4 1.875,00
CAP. 5 16.500,00 CAP. 5
CAP. 6 CAP. 6
CAP. 7 CAP. 7
CAP. 8 CAP. 8
CAP. 9 CAP. 9
TOTAL 940.991,00 TOTAL 940.991,00

PRESSUPOST D’INGRESSOSCONSOLIDAT PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1 18.726.500,00 CAP. 1 23.277.890,00
CAP. 2 1.250.000,00 CAP. 2 18.251.300,00
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CAP. 3 16.971.774,00 CAP. 3 119.006,00
CAP. 4 14,700.467,00 CAP. 4 6.574.053,00
CAP. 5 607.190,00 CAP. 5
CAP. 6 CAP. 6 9.740.519,00
CAP. 7 1.804.385,00 CAP. 7 170.000,00
CAP. 8 30.020,00 CAP. 8 30.000,00
CAP. 9 6.500.100,00 CAP. 9 2.427.668,00
TOTAL 60.590.436,00 60.590.436,00TOTAL

OPERACIONS INTERNES AMB ENS DEPENDENTS (A EFECTES DE CONSOLIDACIO)

IJTRANSFERENCIES INTERNES (ENTITAT LOCAL)
A) ESTAT DE DESPESES 
TRANSFERENC1ES CORRENTS

1.49101.44900 Entitat a SERCOMSL...........................................
3.32602.44900 Entitat a EPEL Institut Municipal de Formacio
5.33303.44900 Entitat a Vinseum................................... ............
5.33303.44901 Entitat a Vinseum: conveni MOST Penedes... 
5.33801.44900 Entitat a Fundacio Festa Major de Vilafranca.

672.000,00
1.508.018,00

635.700,00
25.000,00

270.000,00

3.110.718,00TOTAL

TRANSFERENCIES DE CAPITAL

1.49101.74400 Entitat a SERCOMSL.............................
3.32602.74400 Entitat a EPEL Institut Mpal Formacio

60.000,00
24.504,00

TOTAL 84.504,00

2)REPERCUSSIO DESPESES DE SUBMINISTRAMENT I MANTENIMENT 
2.1) ESTAT DTNGRESSOS

ENTITAT LOCAL
1) Ooeracions corrents
Cap. 5 Ingressos patrimonials 542.604,00

TOTAL INGRESSOS: 542.604,00

2.2) ESTAT DE DESPESES

SERVEIS MUNICIPALS DE COMUNICACIO SL 
1) Ooeracions corrents 
Cap. 2 Despeses corrents en bens i serveis.

EPEL INSTITUT MUNICIPAL DE FORMACIO 
1) Qperacions corrents 
Cap. 2 Despeses corrents en bens i serveis.

FUNDACIO VINSEUM, MUSEU DE LES CULTURES DEL VI DE CATALUNYA 
1) Ooeracions corrents 
Cap. 2 Despeses corrents en bens i serveis

17.000,00

. 481.604,00

44.000,00
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TOTAL DESPESES: 542.604,00 .

3)DIVIDEND EMAVSA

ENTlf AT LOCAL
1) Qperadons corrents
Cap. 'S Ingressos patrimonials 117.400,00

TOTAL INGRESSOS: 117.400,00

EMAVSA
1) Qperadons no corrents 
Cap. 8 Actius financers... 117.400,00

TOTAL DESPESES: 117.400,00

1. L'alcaldia ha soMlcitat Pemissi6 dels informes dlntervendo corresponents a 
Taprovado del pressupost general de la corporado.

2. La intervendo en relado a Tinforme d'intervendo general ha ernes:
[3 INFORME FAVORABLE

3. La Intervendo en relado a I'informe d'intervendo sobre el compliment dels 
principis que estableix la Llei organica d'Estabilitat i sostenibilitat financera ha 
ernes:

El INFORME FAVORABLE

FONAMENTS DE DRET

1. L'article 168.1 del RD 2/2004, de 5 de marg, pel qual s'aprova el Text refos de 
la Llei reguladora de les Hisendes locals (TRLRHL) estableix que el pressupost de 
I’entitat local el forma el seu president i a ell si ha d'unir la sequent 

■ documentacio:

a) Memoria explicativa del seu contingut i de les principals modificacions 
■ '.■.■•que present! en relado amb el vigent.

' v1; b) Liquidacio del pressupost de I'exercici anterior i avang de la del corrent, 
referida, almenys, a sis mesos de I’exercici corrent.
c) Annex de personal de I'entitat local.
d) Annex de les inversions a realitzar en I'exercici.
e) Annex de beneficis fiscals en tributs locals
f) Annex amb informacio relativa als convenis subscrits amb les 
comunitats autonomes en materia de despesa social
g) Un informe economic-financer, en el qual s'exposin les bases utilitzades 
per a I'avaluacio dels ingressos i de les operacions de credit previstes, la 
suficiencia dels credits per atendre el compliment de les obligacions 
exigibles i les despeses de funcionament dels serveis i, en consequencia, 
I'efectiva anivellacio del pressupost.

2. L'article 168.2 i 3 del RD 2/2004, de 5 de marg, pel qual s'aprova el TRLRHL 
enuncia que el pressupost de cadascun dels organismes autonoms integrants del 
general, proposat inicialment per I’organ competent d'aquells, s'ha de remetre a 
I'entitat local de la qual depenguin abans del 15 de setembre de cada any,
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acompanyat de la documentacio detallada a I'apartat anterior. Pel que fa a les 
societats mercantils, fins I tot d’aquelles en el seu capital sigui majoritaria la 
partlcipacio de I'entitat local, remetran a Tentltat local, abans del dia 15 de 
setembre de cada any, les seves previsions de despeses i ingressos, aixi com els 
programes anuals d'actuacio, inversions i finangament per a I'exercici seguent.

3. Particle 168.4 del RD 2/2004, de 5 de marg, pel qual s'aprova el TRLRHL 
disposa que sobre la base dels pressupostos i estats de previsio de I'entitat local, 
organismes autonoms, el president de I’entitat formara el pressupost general i el 
remetra, informat per la Intervencio i amb els annexos i documentacio 
complementaria detallats en I’apartat 1 de Tarticle 166 i en el present article, al 
Pie de la corporacio abans del dia 15 d’octubre per la seva aprovacid, esmena o 
devolucio.

4. L'article 168.4 del RD 2/2004, de 5 de marg, pel qual s'aprova el TRLRHL 
disposa I’acord d’aprovacio, que sera unic, ha de detallar els pressupostos que 
integren el pressupost general, no pot aprovar-se cap d’ells separadament.

5. L'article 166 del RD 2/2004, de 5 de marg, pel qual s'aprova el TRLRHL 
relaciona els annexos que caldra unir al pressupost general:

a) Plans i programes d'inversio i finangament que, per un termini de quatre 
anys, podran formular els municipis i altres entitats locals d'ambit 
supramunicipal

b) Programes anuals d'actuacio, inversions i finangament de les societats 
mercantils amb capital integrament o majoritari municipal

c) L'estat de consolidacio del pressupost municipal amb els dels organismes 
autonoms i societats mercantils

d) L'estat de previsio de moviments i situacio del deute.

6. L'article 169 del TRLRHL estableix que aprovat inicialment el pressupost, 
s'exposara al public previ anunci al BOP durant 15 dies en que es podra 
examinar i presentar reclamacions. S'entendra el pressupost definitivament 
aprovat si no es presenten reclamacions, en cas contrari, el Pie tindra un mes 
per resoldre-les.

Afegeix que I'aprovacio definitive es fara abans del 31 de desembre de I'exercici 
anterior al qual hagin d'aprovar-se. Que el pressupost definitivament aprovat es 
publicara al buttled oficial de la provincia resumit per capftols i simultaniament 
se'n trametra copia a I'administracio de l'estat i la comunitat autonoma.
Tambe estableix que el pressupost entrara en vigor a I'exercici corresponent una 
vegada publicat al BOP.

Finalment, disposa que si a l'iniciar-se I'exercici economic no hagues entrat en 
vigor el pressupost corresponent es considerara prorrogat el de I'exercici 
anterior.

7. L'article 171 del RD 2/2004, de 5 de marg, pel qual s'aprova el TRLRHL 
estableix que contra I'aprovacio definitiva del pressupost es podra interposar 
directament recurs contencios administratiu.

8. Les plantilles, que hauran de comprendre tots els llocs de treball degudament 
classificats reservats a funcionaris, personal laboral i eventual, s’aprovaran
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anualment en ocasio de Taprovacio del Pressupost i hauran de respondre als 
principis de racionalitat, economia t eficiencia i establir-se d'acord amb 
I'ordenacio general de I'economia, sense que les despeses de personal puguin 
depassar els limits que es fixin amb caracter general a la normativa de 
pressupostos generals d'aplicaclo.

La plantilla de personal es, la relacio detallada per cossos, escales, subescales, 
classes i categories en que s'integren els funcionaris, el personal laboral i 
I'eventual, i que haura de respondre als principis de racionalitat, economia i 
eficacia en virtut d'article 90.1 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de les Bases del 
Regim Local.

L'Annex de personal forma part del Pressupost de la Corporacio local en 
compliment de Tart. 168 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de marg, pel 
que s'aprova el Text refos de la Llei reguladora de les Hisendes locals i I'art. 26 
del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament de personal 
al serve! de les entitats locals. .

L'art. 25 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament de 
personal al servei de les entitats local, estableix que la plantilla de personal de 
les: entitats locals ha d'estar integrada per la relacio detallada per cossos, 
escales, subescales, classes i categories de les places en que s'integren els 
funcionaris, el personal laboral i I'eventual agrupades, indicant la denominacio 
d'aquests, el nombre de places que les constitueixen, el nombre de les que es 
trobin vacants i el grup a que pertanyin, d'acord amb la titulacio exigida per al 
seu ingres.

PART DISPOSITIVA

1. Aprovar inicialment el pressupost general i els seus annexes per a I'exercici 
2021 d'acord amb I'objectiu d'estabilitat pressupostaria, la regia de la despesa i 
I'objectiu del deute public; el qual, resumit per capitols i per a cadascun dels 
corresponents organismes i empreses que I'integren, es e! sequent:

PRESSUPOST D’lNGRESSOSENTITAT PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1 18.726.500,00 CAP. 1 19.346.878,00
CAP. 2 1.250.000,00 CAP. 2 13.156.929,00
CAP. 3 9.023.815,00 CAP. 3 118.006,00
CAP. 4 14.404.405,00 CAP. 4 9.569.919,00
CAP. 5 1.250.694,00 CAP. 5
CAP. 6 CAP. 6 8.086.015,00
CAP. 7 1.804.385,00 CAP. 7 254.504,00
CAP. 8 30.020,00 CAP. 8 30.000,00
CAP. 9 6.500.100,00 CAP. 9 2.427.668,00
TOTAL 52.989.919,00 TOTAL 52.989.919,00

SERCOM, S.L. PRESSUPOST D'INGRESSOS PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1 CAP. 1 777.888,00
CAP. 2 CAP. 2 172.200,00
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CAP. 3 245.088,00 CAP. 3
CAP. 4 705.000,00 CAP. 4
CAP. 5 CAP. 5
CAP. 6 CAP. 6 60.000,00
CAP. 7 60.000,00 CAP. 7
CAP. 8 CAP. 8
CAP. 9 CAP. 9

i . ^ 1^010.088,00TOTAL >1:010.088,00 TOTAL• 'll A-

EMAV, SA PRESSUPOST D'INGRESSOS PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1 CAP. 1 995.742,00
CAP. 2 CAP. 2 4.120.085,00
CAP. 3 6.685.827,00 CAP. 3
CAP. 4 CAP. 4
CAP. 5 CAP. 5
CAP. 6 CAP. 6 1.570.000,00
CAP. 7 CAP. 7
CAP. 8 CAP. 8
CAP. 9 CAP. 9
TOTAL 6.685.827,00 TOTAL 6.685.827,00

PRESSUPOST D’INGRESSOSEPELIMF PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1 CAP. 1 1.647.048,00
CAP. 2 CAP. 2 634.808,00
CAP. 3 780.815,00 CAP. 3
CAP. 4 1.508.018,00 CAP. 4 6.977,00
CAP. 5 CAP. 5
CAP. 6 CAP. 6 24.504,00
CAP. 7 24.504,00 CAP. 7
CAP. 8 CAP. 8
CAP. 9 CAP. 9

r* 2.313.337,00. 4 .-2.313.337,00TOTAL TOTAL?•_

PRESSUPOST D'INGRESSOSF. FESTA MAJOR PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1 CAP. 1
CAP. 2 CAP. 2 399.500,00
CAP. 3 166.000,00 CAP. 3
CAP. 4 339.500,00 CAP. 4 106.000,00
CAP. 5 CAP. 5
CAP. 6 CAP. 6
CAP. 7 CAP. 7
CAP. 8 CAP. 8
CAP. 9 CAP. 9

i
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505.500,00505.500,00TOTAL TOTAL

F. VINSEUM PRESSUPOST D'INGRESSOS PRESSUPOST DEDESPESES
CAP. 1 CAP. 1 510.334,00
CAP. 2 CAP. 2 427.782,00
CAP. 3 • 70.229,00 CAP. 3 1.000,00
CAP. 4 854.262,00 CAP. 4 1.875,00
CAP. 5 16.500,00 CAP. 5
CAP. 6 CAP. 6
CAP. 7 CAP. 7
CAP.'S CAP. 8
CAP. 9 CAP. 9
TOTAL 940.991,00 TOTAL 940.991,00

CONSOLIDAT PRESSUPOST D’INGRESSOS PRESSUPOST DEDESPESES
CAP. 1 18.726.500,00 CAP. 1 23.277.890,00
CAP. 2 • 1.250.000,00 CAP. 2 18.251.300,00
CAP. 3 16.971.774,00 CAP. 3 119.006,00
CAP. 4 . 14.700.467,00 CAP. 4 6.574.053,00
CAP. 5 607.190,00 CAP. 5
CAP. 6 CAP. 6 9.740.519,00
CAP. 7 1.804.385,00 CAP. 7 170.000,00
CAP. 8 30.020,00 CAP. 8 30.000,00
CAP. 9 6.500.100,00 CAP. 9 2.427.668,00
TOTAL 60.590.436,00 60.590.436,00TOTAL

OPERACIONS INTERNES AMB ENS DEPENDENTS (A EFECTES DE CONSOLIDACIO)

1)TRANSFERENCIES INTERNES (ENTITAT LOCAL)
A) ESTAT DE DESPESES 
TRANSFERENCIES CORRENTS

1.49101.44900 Entitat a SERCOMSL...........................................
3.32602.44900 Entitat a EPEL Institut Municipal de Formacio
5.33303.44900 Entitat a Vinseum................................................
5.33303.44901 Entitat a Vinseum: conveni MOST Penedes... 
5.33801.44900 Entitat a Fundacio Festa Major de Vilafranca.

672.000,00
1.508.018,00

635.700,00
25.000,00

270.000,00

TOTAL 3.110.718,00

TRANSFERENCIES DE CAPITAL

1.49101.74400 Entitat a SERCOMSL.............................
3.32602.74400 Entitat a EPEL Institut Mpal Formacio

60.000,00
24.504,00

TOTAL 84.504,00
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2)REPERCUSSl6 DESPESES DE SUBMINISTRAMENT I MANTENIMENT 
2,1) ESTAT D'INGRESSOS

ENTITAT LOCAL
1) Operations corrents
Cap. 5 Ingressos patrimoniais 542.604,00

TOTAL INGRESSOS: 542.604,00

2.2) ESTAT DE DESPESES

SERVEIS MUNICIPALS DE COMUNICACIO SL
1) Operations corrents
Cap. 2 Despeses corrents en bens i serveis.

EPEL INSTITUT MUNICIPAL DE FORMACIO
1) Operations corrents
Cap. 2 Despeses corrents en bens i serveis.

17.000,00

, ,481.604,00

FUNDACIO VINSEUM, MUSEU DE LES CULTURES DEL VI DE CATALUNYA 
1) Operations corrents 
Cap. 2 Despeses corrents en bens i serveis 44.000,00

TOTAL DESPESES: 542.604,00

3)DIVIDEND EMAVSA

ENTITAT LOCAL
1) Operations corrents
Cap. 5 Ingressos patrimoniais 117.400,00

TOTAL INGRESSOS: 117.400,00

EMAVSA
1) Operations no corrents 
Cap. 8 Actius financers... 117.400,00

TOTAL DESPESES: 117.400,00

2. Aprovar les Bases d'execucio i i'Annex I corresponent al regim de fiscalitzacio i 
intervencio limitada previa.

3. Aprovar inicialment la plantilla revisada i actualitzada de personal de la 
corporacio, comprensiva de les diferents places reservades a personal funcionari, 
laboral
complementaries aplicables als diferents llocs de treball de Fentitat local a partir 
del dia 1 de gener de 2021, en els termes resultants de la relacio incorporada a 
Texpedient del Pressupost.

eventual. Igualment s'aproven les retribucions basiques i

4. Exposar el pressupost al public mitjangant la insercio de Tanunci al Butlletf 
Oficial de la Provfncia i al tauler d'anuncis de la corporacio durant el termini de 
quinze dies habils, durant el qual els interessats podran presentar-hi 
reclamacions.
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L'aprovacio inicial del pressupost general es considerara definitive si no es 
prodiieixen reclamacions en contra durant el termini d'exposicio publica, i entrara 
en vigor en Texercici al qual es refereix.

Contra Tacord definitiu d'aprovacio del pressupost es podra interposar recurs 
contencios administratiu davant la Sala Contenciosa Administrative del Tribunal 
Superior de Justlcia de Catalunya/ en el termini de 2 mesoS/ a comptar del dia 
seguent de la ultima publicacio.

5. Exposar al public la plantilla de personal aprovada pel termini de 15 dies als 
efectes de presentacio, si escau/ de reclamacions/ mitjangant anunci que es 
publicara en el BOP en els termes que estableix Tart. 169 del Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de marg, pel qual s'aprova el Text refos de la Llei 
reguladora de les hisendes locals.

Si no es presenten reclamacions, aquest acord d'aprovacio inicial esdevindra 
definitiu. Una vegada esdevingui definitiu Tacord, publicar mtegrament la 
plantilla conjuntament amb el resum del pressupost, en el Butlleti Oficial de la 
Provfncia de Barcelona i en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i 
trametre'n copia a I'Administracio de I'Estat i al Departament de Governacio de 

. la Generalitat.

Contra Tacord definitiu d'aprovacio de la plantilla es podra interposar recurs 
contencios administratiu davant la Sala Contenciosa Administrative del Tribunal 
Superior de Justicia de Catalunya, en el termini de 2 mesos, a comptar del dia 
seguent de la ultima publicacio.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 12 vots a favor (7 JxV, 5 PSC) i 9 vots en contra (5 
ERC,-2 CUP, 1 VeC, 1 C's).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que el pressupost es una eina per poder 
realitzar les actuacions durant el 2021. El pressupost consolidat es de 
60.590.000 euros, que es el mes gran que ban presentat mai aprovacio.

Es preveu la seva incidencia per reactivar Tactivitat. Aquest any en que les 
regies fiscals permeten realitzar mes inversions, ho aprofitem. Sera inversio 
sostenible i amb la idea de reactivar Tactivitat local. Es mirara de que produeixi 
un efecte multiplicador.

S'incrementen lleugerament algunes partides de caracter social. Preveuen 
millores en eficiencia energetica, millores en I'enllumenat i millores en el medi 
ambient. Mai no s'havia previst 10 milions d’euros d'inversio, pero es el que toca 
ara.

Es evident que ens endeutem una mica mes, pero estem dintre dels nostres 
limits. Possiblement, en un any normal, no hi aniria tot aixo, pero es ara quan 
s'ha de fer. No sabem com sera el 2021, es un cert rise.
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El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que el pressupost es un tema molt 
important i es important que s’aprovi dintre del calendari. El PSC sempre ha 
donat suport al pressupost.

L'impacte de la Covld necessita que TAjuntament posi a I'abast de Vllafranca un 
instrument potent. Aquesta inversio que es pressuposta es possible fer-la pel 
rigor amb que s'ha actuat en altres exercicis. Ara es el moment d’endeutar-se es 
fan inversions de renovacio urbamstica sostenible. Aquests mesos, s'ha treballat 
en projectes preparats per captar finangament d'altres administracions.

En I'elaboracio del pressupost hi han participat tots els regidors i regidores de 
manera transversal. Es un instrument que pot ser molt util i espera sortir de la 
crisis liderant el territori. Segurament es podrien fer mes coses, pero s'ha tingut 
en compte als joves (que sumen dues crisis) i a la gent gran

El Sr. Eladio Garda (Cs) manifesta que un cop estudiat els pressupostos 
conclouen que creix la despesa en personal i la despesa corrent baixa molt 
lleugerament. En els dos capitols hi ha el 61% del pressupost. Hi ha un 
sobredimensionament estructural que caldria anar solucionant. Un 18% de la 
despesa son subvencions. Hi ha un increment de les transferencies als ens 
dependents del 10%. . .

Les inversions reals pugen un 81%, quasi es doble de la quantitat de despesa 
destinada a inversio de I'any 2020. El perill es que la inversio es finangara amb 
deute i cal que es pugui pagar.

Ciutadans no creu que, amb un deute de 80.000 milions d’euros la Generalitat 
compleixi amb el finangament a les entitats locals.

El capftol 9 suposa un 4,5% del pressupost.

Els ingressos, la seva evolucio es una incognita, ja que estan condicionats a 
I'evolucio de I'economia i lamenta que s'hi contemplin subvencions a entitats 
partidistes.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que estem davant dels dos debats mes 
importants de Tajuntament, el de pressupostos i el d’ordenances fiscals.

El pressupost 2021 es complicat. Es previsible una reduccio dels ingressos i cal 
incrementar la despesa. Cal un pressupost expansiu.

Hi ha un tema pendent, que es el de les ajudes europees i seria bo que a traves 
de la Junta de Portaveus es consensues el projecte.

Hi ha hagut interes per arribar a un acord de pressupostos. En alguns casos hi 
ha coincidencia amb I'equip de Govern. Incrementa la despesa. Una altra cosa es 
quines partides incrementen. La quantitat destinada a habitatge ha augmentat 
pero es insuficient. Caldria treballar mes els temes de Salut Publica i en 
produccio d'energia.

Va plantejar dues propostes a I'equip de Govern que no han estat acceptades: 
fer un estudi dels possibles usos de I'Hospital de Sant Francesc, aixo tindria un
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cost d’uns 30.000 euros i rampliacio de I’espai bibliotecari de Vilafranca. Era 
important que hi hagues un compromis per la nova biblioteca i per aixo 
demanava una partida de 200.000 euros per a la redaccio del projecte. Una 
biblioteca es una questio social, tambe es cohesio social.

Agraeix a I’equip de Govern la voluntat de parlar I anuncia que votara en contra.

La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que els sorprenen bastant els 
pressupostos.

Son uns pressupostos continuistes 4 milions I mig d’euros per arreglar carrers I 
400.000 euros per a !es persones. Seria bo fer politica social. Volen pressupostos 
centrats en les persones. Destinen a les persones el mateix que I’any passat. A 
polftiques d'habitatge hi destinen 1,7 milions d'euros. Gairebe un milio de euros 
a rehabilitacio d’habitatge. Consideren que seria millor adquirir habitatge.

Es destina 1,7 milions d’euros a plans d'ocupacio.

Les inversions les fan via endeutament destinen 120.000 euros al Complex 
Aquatic.-

L'any passat van pressupostar 19.000 euros per I’enllumenat I finalment es van 
gastar 70.000.

La proposta pressupostaria de la CUP es basa en la participacio amb perspectiva 
social, amb perspectiva de genere i ecologies.

Anuncia el vot en contra.

La Sra. Monica Hill (ERC) exposa que consideren que els pressupostos no 
responen a la necessitat social de la ciutadania.

Han intentat parlar amb el Govern abans de les comissions informatives I no ho 
han pogut fer perque el Govern els ha dit que encara no tenia els numeros.

Son pressupostos expansius, pero no socials ni de dinamitzacio economica, sino 
d'obres. Volen uns pressupostos que en temps de crisi donin solucions a les 
persones. Ara es un moment en que moltes families ho passen malament.

L'Area d'atencio a les persones no incrementa la despesa en serveis per a les 
persones. El creixement en I'atencio a les persones es residual. Fan petits 
increments en les Arees i fan inversions en el carrer. Ells volen pressupostos que 
donin serveis a les persones I ajuts a les persones i les empreses. Cal recuperar 
els ajuts a Tescolaritzacio. Volen pressupostos que tinguin la tarifacio social a 
I’Escola de Musica. Volen uns pressupostos que inverteixin en I'habitatge social, 
que contemplin I'habitatge per emergencia habitacional. Volen pressupostos 
participatius I amb visio de genere.

L'any passat van arribar a un acord amb I'equip de Govern per millorar la 
qualitat de vida de les persones. Tot i que hi ha hagut e! Cpvid, hi havia 
propostes que s’haguessin pogut dur a terme, com pot ser una inversio de mig 
milio d'euros en habitatge, pressupostos participatius, projecte de la biblioteca o 
de I’us de I’edifici de I'antic hospital.
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El Sr. Aurell Ruiz (JxV) Manifesta que en general Tots tenim la idea anar 
avangant en la despesa municipal. La despesa corrent nomes es pot finangar 
amb ingressos corrents. Quan es parla de numeros, cal llegir el conjunt del 
pressupost. Rosa de relleu que en ajuts a les persones hi ha quasi dos milions 
d'euros i que I'ajuntament finanga bona part del banc d'aliments o del menjador 
social. L'Area de serveis a les persones ha augmentat un 30% respecte el 2020.

El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que cal diferenciar la planificacio 
d'equipaments amb inversions sostenibles. Estem encara amb les obres de la 
Casa de la Festa Major, del VINSEUM i del nou pavello. Tot aix6 ocupa als 
recursos humans dels serveis teenies.

Tota la part de recursos humans, el capftol 2 I les transferencies a entitats 
suposa el 80% del pressupost.

Quan I’equip de govern es reuneix amb els aparelladors, els veins I els comergos 
tots volen inversions i s'han de planificar. Avui mateix estaven amb els veins del 
carrer Sant Pere que demanaven millor mobiliari, millora de I’enllumenat, 
demanen aquest tipus d'inversio.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que el tema de la biblloteca el tenim mal 
enfocat. Cal preveure la partida enguany pel projecte i el projecte en dos/tres 
anys es perfectament assumible. Es una questio de prioritats, son diferent visio 
polftica

La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que ells farien el pressupost de diferent 
manera. Demana que no es barregi una cosa amb I'altra.

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que els ajuts directes son per moments 
puntuals de necessitat, son ajuts puntuals. Aixo ha d'anar acompanyat de 
polftica social. Cal difondre a la ciutadania els ajuts que hi ha. La gent desconeix 
els ajuts disponibles. Cal mes transparencia, mes informacio i mes recursos

L'alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que hi ha opinions per a tots els gustos. 
Son els pressupostos mes grans que ha tingut mai I'ajuntament. Hi ha diferents 
destinacions de la inversio. Hi ha previstes moltes obres petites, cosa que vol dir 
que molt molts petits empresaris podran accedir-hi. La inversio provocara un 
efecte multiplicador ara.

Ara que la societat estat colpejada economicament i sanitariament, 
I'administracio fa la seva inversio per activar I'economia.

APROVACIO DEFINITIVA ORDENANCES3/2020/HIS_OF
FISCALS; Proposta al Pie, si escau, d'aprovacio de la resolucio de les 
reclamacions presentades sobre I'expedient de modificacio de les 
Ordenances Fiscals per a I'exercici 2021.

5.

La Comissio Informativa de Serveis Centrals i Hisenda propose que se sotmeti al 
Pie municipal, per a la seva deliberacio i votacio, el dictamen sequent:
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Es va aprbvar provisionalment pel Pie municipal, el dia 20 d'octubre de 2020, 
Texpedient de modificacio de diferents Ordenances fiscals reguladores dels 

■ tributs municipals i preus publics per a Texercici economic de 2021, de 
conformitat amb el que disposa el RDL 2/2004, de 5 de marg, que aprova el Text 
ref6s de la Llei reguladora de les hisendes locals. L'edicte d'informacio publica es 
va publican en el Butlleti Oficial de la provmcia el dia 23 d'octubre de 2020 i en el 
Diari EL PUNT AVUI el dia 23 d'octubre de 2020.

Durant aquest termini s'han presentat aMegacions conjuntes per part dels grups 
municipals d'ERC, CUP i VeC, i tambe s'han presentat des de la regidoria d'Hisenda 
propostes o aMegacions d'ofici, per tal de modificar aspectes puntuals de la 

• modificacio aprovada provisionalment.

Igualment s'ha presentat un escrit d'aMegacions per part de Josep Ramon Sogas, 
en nom prop! i com a president de la Junta Local del PP.

I.ERC, CUP i VeC han presentat, de forma conjunta, set aMegacions a les 
propostes de modificacio de les seguents ordenances fiscals: 
reguladora de la taxa de prestacio del servei de gestio de residus municipals; 
num. 26, reguladora de I'impost de bens immobles (IBI); num. 27, reguladora 
de Timpost de vehicles de traccio mecanica (IVTM); num. 34, reguladora del 
preu public per assistencia a I'Escola Municipal de Musica M.Dolors Calvet de 
ITnstitut Municipal de Formacio.

num. 6,

Les aMegacions i les seves respostes o contestacions son:

1. AL-LEGACIO PRIMERA, sobre la ordenanga fiscal num. 6, reguladora de la 
prestacio del servei de gestio de residus municipals:

En aquesta al-legacio es proposa combinar criteris de capacitat econdmica i 
alhora incorporar elements de sostenibilitat ambiental. Aplicar tarifes 
diferenciades en base a criteris objectius com ara la capacitat economica, el cost 
de la prestacio dels serveis, el nombre de persones que viuen a I'habitatge, el 
valor cadastral de I'immoble, etc...
Proposen que la quota tributaria s'estableixi a traves d'una formula mixta: 
quota= quota fixa + quota en funcio del nombre de residents + quota segons la 
superficie de I'habitatge.

CONTESTACIO: Es DESESTIMA donat que I'aMegacio intenta defensar alguna 
proposta pero no concreta quina es exactament. Es parla d'una quota fixa (no es 
diu quina), i d'una part variable que diu que podria ser una cosa o altra. Per tal 
de valorar I'aMegacio, caldria concretar la proposta, cosa 
per la qual cosa I'aMegacio no pot prosperar.

que no s'ha fet,

2. AL-LEGACIONS SEGONA I TERCERA, sobre la ordenanga fiscal num. 6, 
reguladora de la prestacio del servei de gestio de residus municipals.

En aquestes aMegacions es proposa afegir els apartats i) i j) a I'article 7e, 
segons el literal sequent:
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"i) Gaudiran d'una bonificacid del 15% de la quota les liars que 
serve! de la deixalleria 12 vegades I'any. Tambi gaudiran d'una bonificacid del 
10% les liars que utilitzin 12 vegades I'any el serve! de la deixalleria mdbil. En el 
cas d'utilitzar els dos serveis, la bonificacid sera del 20%.
j) Gaudiran d'una bonificacid del 30% de la quota aquells habitatges que 
utilitzen 12 vegades I'any el servei de la deixalleria i que a mis fan compostatge 
a casa."

utilitzin el

Tambe es proposa afegir els apartats d) a I'article 86; segons el literal seguent:

"Gaudiran d'una bonificacid del 20% de la quota els comergos que utilitzin el 
servei de la deixalleria 15 vegades I'any"

CONTESTACI6: ES DESESTIMEN les al-legacions segona i tercera.

No es considera que tinguin cap efecte en la millora selective ni en una fiscalitat 
mes justa; aplicar aquestes bonificacions per us de la deixalleria, per diferents 
motius:

a. La deixalleria fixa es troba ubicada molt lluny del nucli urba. Basicament esta 
pensada per a elements voluminosos i el seu us es molt baix per la poblacio 
en general. No te massa sentit incentivar que la gent es desplaci alia i, per 
forga, havent d'utilitzar el vehicle privat, la qual cosa es mediambientalment 
negativa. En canvi, hem potenciat la recollida d'aquests residus voluminosos 
porta a porta, per part dels serveis municipals mitjangant la cita previa, que 
eviti aquests desplagaments.

b. La taxa de residus es forga baixa (actualment 143,51 euros/any, uns 12 
euros al mes). Per tant, una bonificacid d'aquesta taxa seria poc apreciada, i 
en cap cas incentivaria I'us de la deixalleria.

c. Cal recordar que la taxa de residus la paga el propietari de la vivenda. Per 
tant, en els casos d'habitatges de lloguer (a Vilafranca superen els 3.000) el 
fet que I'usuari (el llogater) faci una recollida millor, a ell no el beneficia en 
res fiscalment (la bonificacid la rebria el propietari).

3. AL-LEGACI6 QUARTA, sobre la ordenanga fiscal num. 26, reguladora de 1'IBI:.

En aquesta aMegacid es proposa afegir a I'article 7e, el literal seguent:

"Es considera, d'acord amb la Llei 18/2007, de 28 de desembre, del dret a 
I'habitatge de Catalunya, article 3r apartat d) (modificat per el Decret llei 
17/2019 de 23 de desembre, de 
I'habitatge, vigent des del 22 de gener de 2020), que es buit I'habitatge que 

desocupat perman'entment, sense causa justificada, per.un termini 
de m£s de dos anys. A aquest efecte, son causes justificades el trasllat per raons 
laborals, el canvi de domicili per 
I'abandonament de I'habitatge en 
poblacio i el fet que la propietat de I'habitatge sigui objecte d'un litigi judicial 
pendent de resolucio." Als efectes d'acreditar la desocupacio permanent es 
consideraran mitjans de prova indiciaris:

mesures urgents per millorar I'acces a

roman

dependencia, 
una zona rural en proces de perdua. de

situacio deuna
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- Qae en I'habitatge no hi consti cap persona empadronada en els dos 
darrers anys/ comptats des del 31 de desembre del'any en curs.
Que no hi hagi constancia de contracte d'aigua en vigor i, en cas 
d'haver- n'hi, que no hi hagi consums significatius i continuats els dos 
darrers anys.

- Es podra considerar desocupat un habitatge, tot / haver hi alguna 
persona empadronada/ si es constata per la inspeccio municipal que la 
mateixa ja no hi resideix de forma efectiva els dos darrers exercicis, i 
alhora no hi ha submlnistrament d'aigua contractat, o si hi es, no hi ha 
consum i les factures estan impagades.

- Les declaracions o els actes propis del titular del be immoble.
- Les declaracions / les comprovacions del personal al servei de les 

administracions publiques que te atribuides les funcions d'inspeccio en 
aquesta materia i dels agents de I'autoritat en general.

■ - La negativa injustificada del titular del be immoble a facilitar les
comprovacions de I'Administracio si no hi ha cap causa versemblant 
que la fonamenti i si, a mes, consten altres indicis de manca 
d'ocupacio.

-. Els anuncls publicitaris.
■ - Les dades del padro d'habitants i d'altres registres publics de residents 

o ocupants.
- Les dades facilitades per les companyies subministradores de gas i 

electricitat relatives als consums anormals.
- La inscripcio del be immoble al Registre d'habitatges buits 

d'habitatges ocupats sense tftol habilitant de Catalunya.
- Qualsevol altra mitja de prova que, d'una manera justificada i aplicant 

criteris de ponderacio en I'eleccio del mitja probatoh, es consider! 
adient per la comprovacio de la desocupacio permanent del be 
immoble.

Estan subjectes al recarrec els immobles d'us residencial que puguin ser 
habitats. Les condiclons mfnimes d'habitabilitat estan regulades en els Decrets 
de condicions mfnimes d'habitabilitat 346/1983 i 571/1983, 274/1995, 
314/1996, 28/1999, 259/2003, 55/2009 i Decret 141/2012, determinant la 
data de finalitzacio de la construccio, es a dir de I'antiguitat, el decret de 
concreta aplicacio. El fet que I'habitatge no tingui la cedula d'habitabilitat en 
vigor no signified que no sigui habitable, ho es en tant que reuneixi les 
condicions previstes en el decret que li sigui d'apUcacio.
El recarrec merita el dia 31 de desembre de cada exercici. Un cop verificats per 
I'Ajuntament quins immobles es poden considerar desocupats, d'acord amb el 
que estableix aquest article, es donara audiencia a les personas interessades per 
tal que puguin formular les ahlegacions oportunes. Un cop transcorregut el 
termini per ahlegar, es declarara mitjangant acte administratiu la desocupacio i 
es liquidara el recarrec del 50% prevlst. El recarrec es liquidara cada exercici, 
mentre es mantinguin les condicions de desocupacio.
Un cop el be immoble d'us residencial hagi estat declarat desocupat en caracter 
permanent, el subjecte passiu quedara obiigat a comunicar qualsevol 
circumstancia que pugui suposar una aiteracio en la seva situacio d'ocupacio. 
Aquesta comunicacio haura d'efectuar-se en el termini d'l mes des de la 
en que hagi tingut Hoc el fet que comporti aquesta aiteracio"

CONTESTACIO: S'ESTIMA PARCIALMENT

data
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L'Ordenanga fiscal de TIBI municipal ja prevela el recarrec, pero no es podia 
aplicar fins que existfs desplegament legal. Ara una norma amb rang de llei (El 
Reial decret llei 7/2019, de mesures urgents en materia d'habitatge i lloguer) 
permet I'aplicacio efectiva del recarrec, remetent-se quant al concepte i requisits 
dels habitatges buits desocupats sense causa justificada a ia legislacio 
autonomica sectorial sobre habitatge (a Catalunya Llei 14/2015, de Timpost 
sobre els habitatges buits, i Llei 18/2007, del dret a I'habitatge).

Per aixo I'Ordenanga aprovada per af 2020 preveu ja el recarrec del 50% en el 
seu article 7.5, en el benentes que la seva gestid planteja alguns interrogants i 
dificultats que caldra treballar per resoldre.

L'aMegacio planteja aplicar el recarrec, fent un intent de regulacio del que es 
considera habitatge desocupat, requisits i procediments. Cal dir pero que els 
procediments per a declarar validament un habitatge desocupat, a Tefecte 
d'aplicar el recarrec, son tecnicament i legalment complexes, i en tot cas s'han 
de tractar via un marc regulator! especific diferent de TOrdenanga fiscal.

Es planteja estudiar dins Tany 2021 aquesta questio, plantejant si escau 
I'aprovacio d'una Ordenanga especifica sobre el concepte d'habitatge desocupat 
durant dos anys sense causa justificada, amb requisits i procediments aplicables. 
El recarrec es podria plantejar tant per a persones jundiques com fisiques, i 
caldria valorar sobretot en el cas de persones fisiques si el recarrec s'aplica 
nomes a partir de la propietat d'un nombre determinat d'habitatges buits.

Per aixo es planteja, des de Serveis Centrals i Hisenda, estimar parcialment 
LaMegacio, i donar una nova redaccid de I'article 7.5 de TOrdenanga de TIBI, 
amb el text sequent:

5.- S'estableix un recarrec unic del 50% sobre la quota Ifquida dels bens 
immobles urbans d'us residencial desocupats durant mes de dos anys sense 
causa justificada, que s'apiicara d'acord amb el que disposa I'article 72.4 del 
Text Refos pel qual s'aprova la Llei Reguiadora de les Hisendes Locals, en el seu 
redactat resultant de I'article 4 del Reial decret llei 7/2019, de mesures urgents 
en materia d'habitatge i lloguer.

Aquest recarrec, que s'exigira als subjectes passius del tribut, es meritara el 31 
de desembre i es Uquidara anualment per TAjuntament, un cop constatada la 
desocupacio de Timmoble, juntament amb I'acte administratiu pel qual aquesta 
es declari. Sobre la condicio d'habitatge buit, s'apiicara la regulacid que conte la 
llei catalana 14/2015, de 21 de juliol, de Timpost sobre els habitatges buits / 
subsidiariament la Llei 18/2007, de 28 de desembre, del dret a I'habitatge.

L'aplicacio del recarrec es condiciona pern a I'aprovacio previa per TAjuntament 
de Vilafranca d'una Ordenanga reguiadora espeeffiques reguli amb detail el 
concepte d'habitatge desocupat sense causa justificada, supdsits d'aplicacid o no 
del recarrec, els requisits, els mitjans de prova i els procediments corresponents.

4. AL-LEGACIO CINQUENA, sobre la ordenanga fiscal num. 26, reguiadora de 
TIBI:
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En aquesta aMegacio es propose afegir a I'article 7.2, el literal seguent:

"Aplicar el tipus de gravamen espedfic del 0,860 quan es tract! de bens 
immobles urbans que tinguin assignat els uses establerts a la normativa 
cadastral per a la valoracio de les construccions. Aquest tipus espedfic, 
unicament s'aplicara als immobles comercials, magatzems, solars, oficines i oci, 
que compleixin aquests dos requisits: que estiguin entre el 10% dels bens 
immobles urbans de cada una d'aquestes categories: residencials, comercials, 
magatzems, solars, oficines i oci, que tinguin major valor cadastral; i que aquest 
sigui superior als 300.000C."

CONTESTACIO: Es DESESTIMA perque el tribut de 1'IBI ja es progressiu en 
funcio del valor cadastral (es un impost sobre el valor de I'immobie), i no sembla 
correcte augmentar Timpost a les activitats economtques, independentment dels 
beneficis que puguin tenir (poden ser perfectament perdues i estar en situacio 
economica complicada). Un major valor cadastral d'un immoble en el qual te Hoc 
una activitat economica no te una relacio directa amb la capacitat economica del 
propietari de I'immobie.

5. AL-LEG AGIO SISENA, sobre la ordenanga num. 34, reguladora del preu public 
per assistencia a I'escola municipal de musica Maria Dolors Calvet de I'lnstitut 
Municipal de Formacio:

En aquesta al-legacio es proposa afegir a I'article 4t, el literal seguent:

"S'estableixen diferents categories de bonificacions per a les families que 
resideixen a Vilafranca (tot el nucli familiar ha d'estar-hi empadronat), en funcio 
de la renda equivalent de la unitat familiar. Aquest sistema de bonificacions fa 
que les tarifes resultants siguin inferiors al cost real de prestacio del serve! i te 
per objectiu oferir a la pobiacio de Vilafranca uns serveis educatius publics de 
qualitat amb uns preus ajustats a la capacitat econdmica de les families.

Les families interessades en sohlicitar-les hauran de fer-ho en el moment de fer 
la inscripcio, autoritzant la consulta de les seves dades fiscals vigents a 
lAgencia Tributaria i del Padro de I'Ajuntament de Vilafranca.

El concepte d'unitat familiar que es tindra en compte es el seguent:
1. En cas de mathmoni (modalitat 1): La que integren els cdnjuges 

no separats legalment i, si en tenen:
a. Els fills manors d'edat, amb excepcid dels que viuen
independentment dels pares amb el seu consentiment.
b. Els fills majors d'edat incapacitats judicialment subjectes a patria 

potestat prorrogada o rehabilitada. La majoria d'edat s'adquireix als 18 
anys.

2. Si no hi ha vincle matrimonial o en els casos de separacio legal 
(modalitat 2): La que formen els fills que conviuen amb un o tots dos 

tutors legals i reuneixen els requisits especificats per a la modalitat 1.

Pel que fa a la renda equivalent, es el total d'ingressos bruts anuals de 
la unitat familiar dividit pel nombre equivalent de membres que la componen. 
El nombre equivalent de membres de la unitat familiar es calcula sumant:

■ 1 unitat per al primer adult
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• 0,3 unitats per a la resta de membres >
• a les families monoparentals se'ls afegira 0,5 unitats
• a les families amb algun membre amb una discapacitat igual o superior 
al 33 % se'ls afegira 0,3 unitats."

CONTESTACIO: ES DESESTIMA donat que I'aplicacio d'una tarifa basada en la 
renda a I'Escola de Musica provocaria un increment molt considerable de 
raportacio municipal a Tescola (que ja es important; doncs es molt deficitaria), 
la qual cosa te una afectacio pressupostaria important que, ara per ara, no es 
assumible.

Cal indicar que aquesta escola no es d'educacio reglada, i per tant o es 
comparable a les liars d'infants o a I'Escola d'Art Arsenal. Tal i com la mateixa 
Generalitat especifica, les activitats formatives no reglades es tracten com a 
activitats
sentit, I'ordenanga actual estableix bonificacions espedfiques per a determinats 
col-lectius en totes aquestes activitats, I tambe en I'Escola de Musica.

6. AL-LEGACIO SETENA, sobre la ordenanga fiscal num. 27, reguladora de 
I'impost sobre vehicles de traccio mecanica:

extraescolars, igual que les culturals, les esportives, etc. En aquest

En aquesta aMegacio es proposa afegir, a I'article 5e, un nou apartat entre el 
punt 2 i 3, segons el literal seguent:

"Gaudiran d'una bonificacid del 35% de la quota de I'impost corresponent durant 
els quatre primers anys a partir de la primera matriculacid els vehicles de motor 
hibrid, sempre que aquesta hagi tingut Hoc a partir de I'l de gener de 2020. Els 
vehicles matriculats I'any 2020 que, reunint els requisits establerts, no hagin 
tingut dret a la bonificacid durant I'esmentat any 2020, comengaran a gaudir-la 
I'any 2021, durant el termini de quatre anys. Per gaudir d'aquestes bonificacions 
del punt 2 anterior, caldra sol-licitar-ho previament indicant les caracteristiques i 
matricula del vehicle."

CONTESTACIO: Es DESESTIMA donat que I'al-legaclo planteja bonificar el 35 per 
100 la quota de I'impost sobre vehicles, durant quatre anys, als vehicles hlbrids 
de nova matriculacio.

L'Ordenanga vigent en el seu article 5 ja bonifica, I a mes en un 75% durant 4 
anys, la quota d'impost de vehicles de motor electrics, de propulsio electrica, 
d'hidrogen o en general amb etiqueta zero.

Els vehicles de motor hibrid s6n una millora per al medi ambient en forma de 
reduccio d'emissions de C02; ara be, diferents estudis Indiquen que la reduccio 
de la contaminacio grades al sistema microhlbrid es troba nomes al voltant del 
10% respecte dels vehicles amb motor de combustio, I que fins i tot aqueta 
reduccio no es dona en vehicles hlbrids de gran potencia.

Hi ha un pare ja apreciable de vehicles hlbrids, i bonificar en tots els casos 
I'impost en un 35% no comportaria una millora rellevant del medi ambient I en 
canvi reduiria la recaptacib. Es creu mes encertat anar a bonificacions superiors 
del 75% per a vehicles electrics I tot els d'etiqueta zero.
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II. Donat que durant el perfode d'exposicio publica s'ha reexamlnat Texpedient, i 
despres :de contrastar parers amb diferents Serveis, s'observa la necessitat 
d'lntroduir modificacions puntuals en les Ordenances que no van ser acordades 
en el Pie de 20 d'octubre de 2020. Son modificacions que no afecten aspectes 
substancials i que es troben molt relacionades amb particularitats de situacions 

. excepcionals com la crisi sanitaria i economica derivada de la Covid 19.

Es formulen doncs aHegacions d'ofici des de la mateixa regidoria d'Hisenda, amb 
les propostes de modificacio seguents:

l)Ordenanga num. 15 (ocupacio amb parades):

Motivacio: fer-se resso de les dificultats que pateixen els paradistes dels mercats 
no sedentaris (limitacions d'aforament, mesures excepcionals, etc.)

S'introdueix una nova Disposicio Addicional, unica, amb el text sequent:

Amb yigencia exclusiva per a I'any 2021, s'estableix un regim singular de la 
taxa per ocupacio de domini public en algunes de les modalitats previstes en 
aquesta Ordenanga, respecte a activitats econdmiques afectades per la 
declaracio de I'estat d'alarma per a la gestio de la crisi sanitaria ocasionada per 
la COVID-19, amb decisions de limitacid acordades per les autoritats sanitaries 
supramunicipals o per I'Ajuntament

La taxa per parades dels mercats no sedentaris no es meritara ni cobrara de i'l 
de gener al 31 de marg de 2021.

2) Ordenanga fiscal num.9 (taxa de parades de mercats de Sant Salvador I de la 
Carn)

Motivacio: dificultats econdmiques derivades de la pandemia, amb perdua de 
clientela i mesures sanitaries. Tambe en el cas del mercat de la Carn, donar 
resposta a les limitacions de mobilitat i reduccio de clients que temporalment 
resulten de I'execucio de les obres de reurbanitzacio de la plaga de I'Oli.

S'introdueix una nova Disposicio Addicional, unica, amb el text sequent:

Amb vigencia exclusiva per a I'any 2021, s'estableix un regim singular de la 
taxa de mercats regulada en aquesta Ordenanga, respecte a parades dels 
mercats municipals de Sant Salvador i de la Carn, amb activitats econdmiques 
que s'han vist afectades per la declaracio de I'estat d'alarma per a la gestio de la 
crisi sanitaria ocasionada per la COVID-19, amb decisions de limitacid acordades 
per les autoritats sanitaries supramunicipals o per I'Ajuntament; tambe en el cas 
del Mercat de la Carn es plantegen dificultats temporals arran de les obres de 
reurbanitzacio de la plaga de I'Oli.

a)Quant a les parades del restaurant de la planta alta i de la cerveseria del 
mercat municipal de la Carn, I tambe respecte del bar del mercat municipal de 
Sant Salvador, no hauran de satisfer la taxa corresponent als mesos de gener, 
febrer i marg de 2021.
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b)La resta de parades del Mercat de la Cam veuran reduida la taxa en un 50% 
durant els mesos de gener, febrer I marg de 2021.

3) Ordenanga fiscal num. 14, taxa ocupacio de terrenys amb taules i cadires

Motivacio: ajut al sector de la restauracio, que es veu obligat a treballar amb 
restriccions d'aforaments i d'horaris, i amb mesures de salut addicionals.

Introduir a I'article 4, apartat 2, de I'Ordenanga, resultant de la modificacio 
aprovada provisionalment el 20 d'octubre de 2020, una nova lletra c) amb el 
redactat seguent:

c) En els supdsits d'activitats que amb caracter excepcional I en funcio de la seva 
naturalesa nom&s puguin ocupar racionalment la via publica amb taules, cadires i 
altres elements en perfodes de temps compresos entre I'l d'abril i el 30 de 
setembre, com is el cas de gelateries, orxateries o analogues, la quota sera 
igualment la de 10 euros per m2 o fraccid per trimestre, perd no es meritara en el 
periode semestral d'l d'octubre a 31 de marg.

S'introdueix una nova Disposicio Addicional, unlca, amb el text seguent:

Amb vigencia exclusive per a I'any 2021, s'estableix un regim singular de la 
taxa per ocupacid de la via publica amb taules i cadires d'hostaleria, activitat 
especialment afectada per la declaracid de I'estat d'alarma per a la gestid de la 
crisi sanitaria ocasionada per la COVID-19, amb decisions de limitacid acordades 
per les autoritats sanitaries supramunicipals o per I'Ajuntament. En aquest 
sentit:

a) S'estableix que la taxa regulada en aquesta Ordenanga no es meritara ni 
cobrara de I'l de gener al 31 de marg de 2021.

b) La taxa es calculara tenint en compte els m2 maxims autoritzats de terrassa 
en condicions normals per la llicencia municipal, que per regia general es 
corresponds amb les superficies d'ocupacid autoritzades per a! 2019. Durant tot 
I'any 2021 no es cobrara taxa per ocupacions amb taules i cadires de superficies 
superiors a les maximes previstes en la llicincia municipal si aquest exces de 
superficie, que tambi ha de ser autoritzat, respon a la situacid derivada de les 
mesures de salut publica arran de la pandemia de la Covid 19 (mis superficie 
ocupada per a ubicar les taules habituals, amb major separacid entre taules per 
a complir les normes sanitaries).

III. Pel que fa a les aMegacions de Josep Ramon, en nom prop! i del PP, les 
aMegacions s'han presentat el darrer dia habil I sense donar gaire temps per al 
seu estudi, i les seves respostes o contestacions sintetlcament exposades, son :

1. Ordenanga fiscal num. 26, reguladora de Timpost de bens immobles (IBI):

El sr. Josep Ramon i el PP soMiciten:
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Que la bonificacio del 90% per families nombroses no estigui 
condicionada a un limit d'ingressos en funcio del nombre de 
membres
dels seguents paragrafs de I'article 5.4 de I'ordenanga:

" La bonificacio exigeix que la base liquidable anual a 
efectes de i'IRPF de tots els membres sumats de la unitat 
familiar no superi elslfmits seguents:

Num, Fills
3 (o menys si es famflia nombrosa legalment)

1.1.

de la familia. Per aquest motiu, soMicita la supressio

Limit
36.500 € 
44.000 €
58.500 €

4
5 o mes
Aquests limits d'ingressos no s'apliquen si almenys un 

dels membres de la famflia nombrosa te una discapacitat 
oficialment reconeguda igual o superior al 33%. ’’
1.2. Tambe soMicita en relacio a aquesta ordenanga que el limit 

cadastral 
s'elevi fins a

de Thabitatge habitual que dona dret a la bonificacio 
300.000 euros.

. 1.3. . Supressio del recarrec del 50% de la quota per als habitatges 
. desocupats de manera permanent sense causa justificada.

CONTESTACIO: Es DESESTIMA perque la bonificacio s'estableix com 
un ajut a les families nombroses que, per aquest motiu, 

necessiten d'un habitatge mes gran i no disposen d'ingressos 
elevats. Reconeixer ia bonificacio per a totes les families 
nombroses, de manera independent dels seus ingressos i fins i tot 
de si Thabitatge habitual te un molt alt valor cadastral, seria 
contrari a aquest principi i establiria una important bonificacio en 
absencia de necessitat economica.

Quant al recarrec del 50% sobre pisos desocupats, ja s'ha tractat en un altre 
punt d'aquest dictamen plenari. El recarrec existeix i pot ser util per a fomentar 
que els habitatges buits puguin ser ocupats per a usos residencials. La voluntat 
municipal es aplicar el recarrec de manera enraonada i eficag, i per aixo es 
planteja estudiar Pany 2021 una formula juridica util que permeti aplicar el 
recarrec quan caigui i amb garanties juridiques.

2.0rdenanga 19 escolaritzacio liars

El sr. Josep Ramon i el PP soMiciten que restin eximits del preu public 
(gratuitat total) per escolaritzacio en liars les families en les quals els dos 
progenitors (o Tunic si es familia monoparental) treballin, per tal 
d'afavorir la natalitat i facilitar Tacces al mercat de treball.

(es diu)

CONTESTACIO: Es DESESTIMA perque aquest preu public, malgrat que es pot 
reestudiar, esta pensat des d'un vessant de tarifa social, de manera que alio que 
s'acaba pagant te relacio amb els ingressos o rendes equivalents de les families. 
L'aMegacio del PP demana gratuitat al marge de ia renda, i comportaria que una 
familia en la qual els dos progenitors tinguessin ingressos molt elevats es 
beneficiessin de gratuitat. Obtindrien una subvencio en termes materials del 
100% del servei, de la qual no es podrien beneficiar families amb menors 
ingressos. L'aMegacio ha de ser desestimada, sense que en res incideixin les 
subvencions que atorga ara de nou la Generalitat per al finangament del servei.
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Es tracta d'un servei deficitari amb una important aportacio municipal amb 
recursos propis.

3.Sobre fiscalitat d'activitats amb perjudicis per la Covid-19

Es demana que es prevegin mesures, com les adoptades el 2020, per al cas que 
la incidencia de la pandemia de la Covid 19 es perllongui durant el 2021.

CONTESTACI6: ES DESESTIMA, perque ja d'acord amb la Llei d'hisendes locals 
si un servei subjecte a taxa o preu public no es pot prestar, 0 si un aprofitament 
especial de Tespai public no es possible a causa de les restriccions sanitaries, el 
tribut ja no es merita, I no es fa el cobrament corresponent, sense que calgui 
preveure-ho en cap Ordenanga fiscal.

D'altra banda, com resulta d'aquest dictamen, el govern municipal planteja 
d'ofici establir beneficis en les Ordenances 15 (mercats no sedentaris), 9 
(mercats de la Carn I Sant Salvador) i 14 (terrasses de bar al carrer). En els tres 
casos es preveuen reduccions 0 bonificacions especials per al 2021 pensant en 
limitacions de les activitats a causa de la pandemia de la Covid 19.

4. Ordenances 5 (taxa per llicencies 0 activitats urbanistiques comunicades), 2 
(taxa per intervencio administrativa d'activitats i InstaMacions) i 28 (ICIO).

El PP demana que durant el 2021 no es meritin aquetes taxes I impost, a causa 
de la crisi Imperant. Es a dir, es planteja que si una persona 0 empresa demana 
llicencla per a obres (o fa assabentat d'obres) o tramita una llicencia o 
comunicacio per a obrir o modlficar una nova activltat economica, no es cobri 
cap mena de taxa,ni tanpoc I'impost de construcclons.

CONTESTACIO: ES DESESTIMA. Les mesures preteses que comportarien la 
derogacio o suspensio de la totalitat d'aquestes dues Ordenances fiscals, tlndrien 
un impacte molt rellevant en la recaptacio municipal, I podrien posar en perill 
I'equllibri pressupostari. A mes, les obres son una manifestacio de capacitat 
economica i tenen utilitat perllongada en el temps m6s de 2021. El mateix 
succeeix respecte de les activitats economiques, que comencen amb voluntat 
duradora en el temps mes enlla d'una contingencia sanitaria i economica 
determinada. A mes, les exempcions sol-licitades serien comparativament 
injustes respecte de persones o entitats que facin fets imposables identics 
durant els anys anteriors 0 posteriors a 2021.

5. Ordenanga 30, Impost sobre Activitats Economiques (IAE)

Demana Josep Ramon que no hagin de satisfer 1'IAE les empreses que hagin de 
tancar els seus centres de treball a causa de la pandemia, I tampoc les que es 
trobln en situacio laboral d'ERTO. Tambe es demanen mes bonificacions per 
creacio d'ocupacio.

CONTESTACIO: ES DESESTIMA. L'Ordenanga ja preveu un ventall ampli de 
bonificacions, tambe per creacio d'ocupacio. L'exempcio de pagament que es 
demana tlndria un impacte molt rellevant en la recaptacio municipal, I podria 
posar en perill I'equilibri pressupostari. D'altra banda, el que es demana seria 
radicalment contrarl a dret, ja que I'impost sobre activitats economiques es un 
impost que d'acord amb la llei tots els municipis han d'exigir I regular, I de
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conformitat amb la llei d'hisendes locals no es poden reconeixer, via Ordenanga 
fiscal, altres beneficis que els previstos per la llei. La Llei no contempla 
exempcions o benefici per les raons que indica I'aMegacio.

Per tot Texposat, i vist Tinforme - proposta elaborat pel Tinent d'Alcalde I pel 
Director de Serveis Centrals i Hisenda i Cap dels Serveis Juridics,

S'ACORDA:

PRIMER: Desestimar en general les aMegacions presentades conjuntament pels 
grups municipals d'ERC, CUP i VEC referents a les ordenances num. 6, 26, 27 i 
34. .

Tanmateix, s'estima parcialment I'aMegacio sobre I'Ordenanga num. 26 
reguladora de 1'IBI que fa referencia a I'aplicacio d'un recarrec de I'impost del 
50% per als habitatges desocupats sense causa justificada. En concret, I'article 
7.5 de I'Ordenanga num. 26 resta redactat aixi:

5.- S'estableix un recarrec unic del 50% sobre la quota Ifquida dels bins 
Immobles urbans d'us residencial desocupats durant mes de dos anys sense 
causa justificada, que s'aplicara d'acord amb el que dispose I'article 72.4 del 
Text Refos pel qua! s' aprova la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, en el seu 
redactat resultant de I'article 4 del Reial decret llei 7/2019, de mesures urgents 
en materia d'habitatge i lloguer.

Aquest recarrec, que s'exigira als subjectes passius del tribut, es meritara el 31 
de desembre i es Uquidara anualment per I'Ajuntament, un cop constatada la 
desocupacid de I'immoble, juntament amb Tacte administratiu pel qual aquesta 
es declarl. Sobre la condicio d'habitatge buit, s'aplicara la regulacio que conti la 
llei catalana 14/2015, de 21 de juliol, de I'impost sobre els habitatges buits i 
subsidiariament la Llei 18/2007, de 28 de desembre, del dret a Thabitatge.

L'aplicacio del recarrec es condiciona perd a Taprovacio previa per I'Ajuntament 
de Vilafranca d'una Ordenanga reguladora espedfiques reguli amb detail el 
concepte d'habitatge desocupat sense causa justificada, suposits d'aplicacid o no 
del recarrec, els requisits, els mitjans de prova i els procediments corresponents.

SEGON: Estimar els canvis plantejats d'ofici, referents a les ordenances num. 9, 
14, 15.

TERCER. Desestimar integrament les aMegacions presentades per Josep Ramon 
Sogas, en nom prop! I en el del PP.

QUART: Aprovar definitivament, una vegada resoltes les aMegacions 
presentades i els canvis d'ofici, les seguents Ordenances fiscals reguladores dels 
tributs municipals i preus publics que van ser aprovades en la sessio plenaria de 
I'Ajuntament en data 20 d'octubre de 2020. S'enten aprovat definitivament el 
text inicial de 20 d'octubre de 2020 quan I'aMegacio resta desestimada, i amb 
els canvis corresponents quan I'aMegacid o canvi d'ofici s'estima, en els termes 
que s'han transcrit anteriorment. En concret, consta en I'apartat II el text dels 
canvis proposats d'ofici i que s'aproven respecte de les Ordenances nums.15, 9 i
14.
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Les Ordenances afectades son:

- Ordenanga fiscal num. 6, reguladora de la taxa per la prestacio del serve! 
de gestio de resldus municipals.

- Ordenanga fiscal num. 9, reguladora de la taxa per prestacio de serveis 
dels mercats municipals

- Ordenanga fiscal num. 14, reguladora de la taxa per ocupacio de terrenys 
d'us public amb taules I cadires.

- Ordenanga fiscal num. 15, reguladora de la taxa d'ocupacio de la via 
publica amb parades, barraques, casetes de venda, espectacles o 
atraccions situats en terrenys d'us public I industries de carrer.

- Ordenanga fiscal num. 26, reguladora de I'impost sobre bens immobles.
- Ordenanga fiscal num. 27, reguladora de Timpost sobre vehicles de traccio 

mecanica.
- Ordenanga fiscal num. 34, reguladora de I'assistencia a I'Escola Municipal 

de Musica Maria Dolors Calvet.

CINQUE: Les modificacions de les Ordenances fiscals reguladores dels tributs 
municipals i preus publics aprovades en la sessio plenaria de TAjuntament en 
data 20 d'octubre de 2020, i que no han estat objecte de cap aMegacio, 
suggeriment o rectiflcacio durant el termini de trenta dies habils concedit, es 
consideren que han estat aprovades definitivament de manera tacita d'acord 
amb la llei.

Aquestes modificacions aprovades definitivament de manera tacita afecten les 
Ordenances seguents:

Ordenanga fiscal num. 2, reguladora de la taxa per la prestacio dels 
serveis cTintervencio administrativa de les activitats I InstaMacions dels 
ciutadans i les empreses, a traves del sotmetiment a pr&via lilcencla, 
comunicacio o declaracio responsable, I pels controls posteriors a I'inici de 
les activitats, els controls perlodics i les revisions periodiques.
Ordenanga fiscal num. 4, reguladora del serve! de cementiri, conduccio de 
cadavers I altres serveis funebres de caracter municipal.
Ordenanga fiscal num. 5, reguladora de la taxa per llicencles o la 
comprovacio d'activitats comunicades en mat&ria d'urbanisme.
Ordenanga fiscal num. 7, reguladora de la taxa per retlrada de vehicles o 
immobilitzacio dels mateixos per mltjans mecanica, abandonats o 
estacionats defectuosament a la via publica.
Ordenanga fiscal num. 8, reguladora de la taxa per expedicio de 
documents administratius.
Ordenanga fiscal num. 11, reguladora de la taxa per prestacio de serveis 
vinculats a la concesslo d'us d'estands a les Fires de Maig, Fira del Gall I 
Festa del Xato.
Ordenanga fiscal num. 12, reguladora de la taxa per I'entrada de vehicles 
a traves de la voravia I reserves de la via publica per aparcament 
exclusiu.
Ordenanga fiscal num. 13, reguladora de la taxa d'ocupacio del sol, vol I 
subsol de la via.
Ordenanga fiscal num. 16, reguladora .de la taxa per utilitzacio 
d'instaMacions, materials i estris municipals.
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- Ordenanga fiscal num. 20, reguladora de preu public per prestacions de 
serveis de caire esportiu i en instaMacions esportives.

- Ordenanga fiscal num. 22, reguladora de preu public per assistencia a 
.activitats artistiques i culturals que es realitzin en el teatre municipal cal

bolet o que estiguin realitzades per la regidoria de cultura o I'ajuntament 
de Vilafranca.
Ordenanga fiscal num. 23, reguladora de preu public per assistencia a 
activitats artistiques i culturals que es realitzin a I'auditori municipal.

- Ordenanga fiscal num. 24, reguladora de preu public per serveis 
■ d'hostaleria a Talberg municipal de joventut.

- Ordenanga fiscal num. 25, reguladora de preu public per prestacio de 
serveis al centre Agora.

‘-.-.Ordenanga fiscal num. 29, reguladora de Timpost sobre ^increment del 
valor dels terrenys de naturalesa urbana.

- Ordenanga fiscal num. 38, reguladora de la taxa per prestacio del servei 
de visites tunstiques guiades.

- Ordenanga fiscal num. 39, reguladora de la taxa per la utilitzacio dels 
horts municipals.

. - Ordenanga fiscal num. 40, reguladora del preu public per assistencia a 
I'escola municipal d'art Arsenal de llnstitut municipal de formacio.

- Ordenanga fiscal num. 41, reguladora del preu public per assistencia a 
I'escola de formacio professional d'enoturisme de catalunya de I'institut 
municipal de formacio.

SISE: Les Ordenances no esmentades en els punts 2n i 3r anteriors mantenen el 
text vigent Tany 2020.

SETE: Aquest acord es notificara a les persones i entitats que han presentat 
al-legacions o esmenes, i es publicara en la part necessaria en el Butlleti Oficial 
de la Provincia. En el BOPB i en el portal de transparencia de I'Ajuntament es 
publicara el text integre de les modificacions de les Ordenances aprovades 
definitivament, de forma expressa o tacita.

VUITE: Contra els presents acords definitius d'imposicio i ordenacio de tributs i 
de. modificacio d'ordenances fiscals podran els interessats interposar recurs 
contencios administratiu en el termini de dos mesos comptats des del dia 
seguent al de publicacio d'aquests acords i de les ordenances en el Butlleti 
Oficial de la Provincia.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 13 vots a favor (7 JxV, 5 PSC, 1 C's) 
contra (5 ERC, 2 CUP, 1 VeC).

8 vots en

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que les ordenances es van aprovar inicialment 
a Toctubre i s'han presentat set al-legacions conjuntes per part de la CUP, ERC i 
VeC. N'hi havia que no eren massa concretes i finalment proposen estimar 
parcialment una al-legacio. Es modifica alio que te a veure amb el recarrec dels
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pisos buits, cal desenvolupar un reglament per als pisos buits i no descartem 
una elaboracio del reglament.

El representant del PP va formular una aMegacio. Plantejava una serie de 
bonificacions, pero cal establir limits. Proposava la derogacio de la taxa per 
serveis urbamstics, cosa que no s'accepta per la seva implicacio pressupostaria.

D'ofici, s'introdueix una modificacio respecte el redactat aprovat el mes 
d'octubre. A la vista de que durant el primer trimestre de I’any que ve es 
mantindran les restriccions derivades de la pandemia per als bars i les terrasses, 
es mantindra la gratuitat durant el primer trimestre de Tocupacio de les 
terrasses i de les seves ampliacions. Mes endavant ja es replantejaran si conve 
prorrogar alguns mesos mes la gratuitat.

Finalment destaca que hi ha una congelacio general dels tributs

El Sr. Eladio Garcia anuncia que reitera el seu recolzament a les ordenances 
fiscals.

Manifesta que davant circumstancies excepcionals, cal colaborar en facilitar la 
vida de la gent i aixo inclou rebaixar la pressio fiscal.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que el tema el v4nen treballant des de 
I'estiu. Van fer una serie de propostes i se n'han incorporat quatre. Son: la 
bonificacio del 95% de la taxa d'activitats per a llibreries i activitat cultural, 
I'eliminacio de la taxa pels assabentats de les llicencies urbanistiques i la 
reduccio de la quota.de les llicencies menors.

Les seves propostes van en el sentit de millorar I'equitat social en les taxes o 
preus publics. Canvi de model de gestio de residus perque el nivell de reciclatge 
es molt baix.

No comparteixen que a les terrasses se les ajuda sense discriminar i I'ajuda a la 
gent es discrimina en funcio de la renda.

Proposaven la bonificacio del 35% de I'impost de vehicles als cotxes hibrids; 
Diuen que reduccio en la contaminacio es nomes del 10% i que el 50% de les 
noves matriculacions son cotxes hibrids i que aixo faria que es reduis molt la 
recaptacio.

Tambe proposaven un augment del gravamen de TIBI als immobles que 
representen el 10% superior del valor cadastral, sempre que sigui superior a 
300.000 euros i sense tenir en compte els que tenen us residencial. A aquests 
Immobles es proposava un augment del 10% del tipus. En la resposta que dona 
I'ajuntament, diu que TIBI es un impost progressiu. Aixo no es aixi TIBI es 
proporcional. Es una questio politica.

La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta davant del rebuig a les seves propostes, 
van presenter aMegacions ERC, la CUP i VeC. La CUP defensa el recarrec del 
50% de PIBI dels habitatges desocupats. Proposaven que es comproves la 
inexistencia de consum d'aigua o que no hi hagues ningu empadronat en els 
darrers dos anys.
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Tartibe va al-legar per la tarifacio social en I'escola de musica. Es indispensable 
que ningu es quedi enrere per motius economics.

Anuncia el vot en contra.

La Sra.. Monica Hill (ERC) manifesta que la fiscalitat hauria de ser molt mes 
. ambiental. i mes progressiva.

Fa anys que trasllada al Govern que ei model d'ERC de gestio de residus no es el 
de I’ajuntament. Proposen la recollida porta a porta i pagament per generacio. 
La recollida de residus actual no funciona. La taxa podria estar composada per 

: una part fixa mes una de variable. Cal voluntat politica i seure discutir la gestio 
de residus.

. En quan a la deixalleria, els sorpren que trobin positiu que ECOEMBES feliciti als 
ciutadans que fan de la recollida pero el Govern no facilita als ciutadans que 
facin un us de la deixalleria.

En quan els pisos buits, esperen que el Govern tingui celeritat en la aprovacio 
del reglament de pisos buits.

Reivindiquen la tarifacio social per a I'escola de musica, del Complex Aquatic i els 
equipaments culturals.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que del document enviat el dia 15 d’octubre 
per Esquerra Republicana es van acceptar vuit propostes parcialment o 

, totalment. Cine no es podien realitzar i 3 son les que anem discutint sempre.

La bonificacio de la taxa de residus no es una solucio per incrementar la recollida 
selectiva, perque I'estalvi que hi pugui haver pugui motivar a un canvi d'actitud 
dels usuaris.

L'increment de TIBI del 10%, es un augment de TIBI a les empreses, 
independentment de si tenen beneficis o no en tenen.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que la seva proposta afecta a 276 
propietaris d'immobles.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) puntualitza que son immobles on es fa activitat 
economica, per tant empreses.

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que quan el senyor Ruiz diu que ha acceptat 
dues aMegacions, el que ha fet es dir que alio que esquerra volia ja estava 
contemplat a la norma.

92/2020/EG_CON - CONVENIS DE COOPERACIO EN LA GESTIO 
D'AIGUA; Proposta al Pie, si escau, d'aprovar els convenis de cooperacio 
interadministrativa amb diversos Ajuntaments per a la gestio i la prestacio 
del servei basic essencial i obligatori d'abastament d'aigua potable.

La Comissio Informative de Serveis Centrals i Hisenda proposa que se sotmeti al 
Pie municipal, per a la seva deliberacio i votacio, el dictamen sequent:

6.
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ANTECEDENTS

L'article 25 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de regim 
local, disposa que Tabastament d'aigua a la poblacio es un servei de 
competencla estrictament municipal i de prestacio obligatoria en tots els 
municipis (article 26.1.a).

L'Ajuntament de Vilafranca del Penedes presta en forma de gestio directa el 
servei essencial d'abastament d'aigua a la poblacio mitjangant la societat de 
capital mtegrament municipal Empresa Municipal d'Aigiies de Vilafranca, SA 
(EMAVSA).

L'Ajuntament de Vilafranca del Penedes i els municipis de Tentorn han vingut 
col-laborant historicament en materia del servei public d'abastament d'aigua a la 
poblacio. Aquesta col-laboracio ha permes optimitzar inversions, compartir 
infraestructures fisiques i fer viable un servei que, individualment, no hagues 
estat possible.

El conveni de cooperacio es I'instrument juridic valid per a formalitzar aquesta 
cooperacio entre municipis, el qual ha de contenir la regulacio de les obligacions 
i compromises de les parts, sempre vinculades a I'assoliment de I'interes public.

Els ajuntaments tenen interes a subscriure aquest conveni per establir la relacio, 
la participacio, les obligacions i la cooperacio entre ambdos subjectes en la 
gestio i la prestacio del servei d'abastament d'aigua a la poblacio.

La utilitzacio del conveni administratiu es conforme a dret i obeeix a la formula 
de la cooperacio horitzontal, suposit expressament previst a l'article 12.4 de la 
Directiva 2014/24 i als articles 31.1 b i 6.1 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, 
de contractes del sector public.

El contingut del conveni de coMaboracio compleix les previsions normatives que 
regulen els convenis administratius, en concret l'article 87.2 de I'Estatut 
d'Autonomia de Catalunya, el Titol VI de la Llei 40/2015, d'l d'oetubre, de regim 
juridic del sector public i l'article 111 del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 
d'abril, pel qual s'aprova el Text Refos de les disposicions legals vigents en 
materia de Regim Local.

Consten els informes i antecedents justificatius necessaris en I'expedient del 
dictamen.

El Pie es I'organ competent per aprovar aquest dictamen, requerint-se que 
I'acord sigui aprovat per la majoria absoluta dels seus membres, d'acord amb 
alio previst a l'article 22.2 g) i 47.2 h) de la Llei de 2 d'abril, reguladora de les 
bases de regim local.

ACORD:

Primer.- Aprovar els convenis de cooperacio interadministrativa amb els 
Ajuntaments de Pacs del Penedes, Santa Margarida i els Monjos, les Cabanyes, 
la Granada del Penedes i Vilobf del Penedes per a la gestio i la prestacio del 
servei basic essencial i obligator! d'abastament d'aigua potable mitjangant la
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societat de capital fntegrament municipal Empresa Municipal d'Aigues de 
Vilafranca, SA (EMAVSA), que figuren com a documentacio annexa a! present 
dictameh.

Segon.- Donar trasllat d'aquest acord als Ajuntaments de Pacs del Penedes, 
Santa Margarida i els Monjos, les Cabanyes, la Granada del Penedes i Vilobi del 
Penedes i a la societat de capital mtegrament municipal Empresa Municipal 
d'Aigues de Vilafranca, SA (EMAVSA).

Facultar ('alcalde Pere Regull i Riba per a subscriure els cineTercer.-
convenis en nom i representacio de I'Ajuntament de Vilafranca.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per unanimitat.

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que la gestio de I’aigua, pensen que ha de ser 
publica. Des de fa molt de temps Aigues de Vilafranca gestiona de manera 
directa al servei d'aigua. Hi ha ajuntaments que, per la seva dimensio, no tenen 
capacitat de tenir una empresa publica. A traves dels convenis es gestiona de 
forma publica I’aigua d’aquests municipis. Altres ajuntaments opten pel 
Consorci.

Aquests convenis es van aprovar pel Consell d'Administracio d’Aigues, despres 
pels Plens dels ajuntaments i ara toca al Pie de I’ajuntament de Vilafranca.

El Sr. Eladio Garcia (C's) anuncia que votara a favor.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que estan plenament d’acord amb la 
intervencio del regidor. Els convenis garanteixin el manteniment com a public del 
servei d'aigua. Poc a poc ens hem d’anar plantejant de que Tempresa vagi 
treballant en temes d'energia.

El Sr. Noel Vihas (CUP) anuncia el vot favorable.

S'enforteix la relacio amb altres poblacions i es potencia I'us public d'un be 
cornu.

El Sr. Pere Sabat (ERC) manifesta que lliga amb la concepcio de xarxa de 
municipis. Ara haunem de posar una marxa mes per evolucionar cap al sector 
energetic.

5/2020/EG_CMD - DELEGACIO DE COMPETENCIES EN LA JUNTA 
DE GOVERN LOCAL; Proposta al Pie, si escau, declarar de manera 
expressa que el Pie municipal delega la competencia per autoritzar les 
peticions de compatibilitat del personal de I'Ajuntament en la Junta de 
Govern Local.

7.
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La Comissio Informativa de Serveis Centrals I Hisenda proposa que se sotmeti al 
Pie municipal, per a la seva deliberacio i votacio, el dictamen sequent:

ANTECEDENTS

Raons d'eficacia i major celeritat en la resolucio de les soMicituds de 
compatibilitat dels empleats publics d'aquest Ajuntament fan aconsellable que el 
Pie de la Corporacio delegui en la Junta de Govern diverses atribucions que te 
legalment assignada respecte a aquesta competencia, tenint la mateixa el 
caracter de competencia delegable.

El Pie es Tdrgan municipal que te atribuida la competencia per autoritzar la 
compatibilitat dels empleats publics conforme a alio previst a ('article 14 de la 
Llei 53/1984. Aquesta previsio s'ha d'entendre relacionada amb I'article 22.2 q) 
de la LBRL que atribueix al Pie la competencia respecte les materies que 
expressament li confereixin les lleis, com succeeix en aquest cas.

L'article 22.4 LBRL estableix que el Pie pot delegar qualsevol de les seves 
competencies en I'Alcalde o en la Junta de Govern Local, excepte en els suposits 
que estigui prohibit expressament d'acord amb un llistat tancat que consta en 
I'esmentat article (per exemple I'aprovacio del Pressupost municipal, I'aprovacio 
de la Plantilla de personal, I'aprovacio del Reglament Organic Municipal, les que 
requereixin majories qualificades....) pero no es preveu que no es puguin 
delegar les competencies que te atribui'des per normes amb rang de llei, que es 
la que legitima la seva competencia en aquesta materia.

Per a I'aprovacib d'una autoritzacio de compatibilitat no es requereix una majoria 
qualificada, sent suficient amb majoria simple en I'acte de votacio, el que 
exclouria la possibilitat de delegacio ates que I'article 22.2 p) preveu el caracter 
indelegable de les competencies que tingui atribui'des el Pie I requereixin de 
majoria especial per a la seva aprovacio.

D'acord amb I'exposat, es legalment correcte delegar I'aprovacio de les 
compatibilitats a la JGL, ja que el llistat de prohibicio de delegacio es taxat i no 
pot incloure les materies sobre les quals no es fa cap mencib a I'article 22.4 
LBRL, sens perjudici de la tramitacio i obligacions connexes que comportaria 
(acord previ, publicacio al BOP, publicitat sessions JGL en que s'aprovi en ser 
materia competencia Pie, entre d'altres).

Cal tenir present, a mes, que la de les compatibilitats dels empleats publics es 
una materia reglada, la qual cosa suposa que la seva concessio o denegacio s'ha 
de realitzar tenint en compte la seva conformitat a les previsions legals, sense 
que sigui possible realitzar-la tenint presents judicis d'oportunitat.

Es competent per aprovar aquets Dictamen el ■ Pie Municipal, amb majoria 
simple, d'acord amb I'article 22.4 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de 
les bases de regim local.

ACORD:

PRIMER.- Declarar de manera expressa que el Pie municipal delega' la 
competencia per autoritzar les peticions de compatibilitat del personal de



C(82>/-x AJUNTAMENT 
4ln|> VILAFRANCA 

DEL PENEDES

lrAjuntament en la Junta de Govern Local. Queden excloses d'aquesta delegacio 
les soMicituds de compatibilitat del personal electe i personal eventual i personal 

.directiu professional.

SEGON.r Aquest acord plenari pel qual es produeix la delegacio, que s'ha 
d'adoptar per majoria simple, fara efecte des de Tendema al de la seva adopcio, 
sense perjudici de la seva publicacio en el Butlletf Oficial de la Provmcia.

TERCER.- Quants a Tambit i les facultats concretes de la delegacio sera 
d'aplicacio a aquesta delegacio les previsions dels articles 43 i 44 del Reglament 
Organic Municipal.

El text del Dictamen recollit en aquesta acta reflecteix el redactat final que recull 
les dlferents esmenes aprovades respecte a la versio original que es va sotmetre 
a consideracid del Pie.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 12 vots a favor (7 JxV, 5 PSC), 3 abstencions (2 CUP, 
1 C's) i .6 vots en contra (5 ERC, 1 VeC).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que la la compatibilitat es competencia del Pie i 
es delegable. Si una persona hi te dret, el normal es aprovar-la. Es una questio 
d'agilitzacio i de disminuir I’exposicio del treballador. Normalment s6n activitats 
complementaries a les de I'ajuntament.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que el dictamen es el paradigma d’extreure 
competencies al Pie. Es totalment innecessari.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que entenen que es vulgui agilitzar la 
questio, pero el Pie te poques competencies i es bo que es mantinguin.

Pensa que els directius s'han de debatre en el Pie.

El Sr. Noel Vihas (CUP) manifesta que votaran en contra perque es una mostra 
de manca de transparencia. Si un dels problemes es Texposicio publica dels 
treballadors, es poden anonimitzar els acords.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta que estan en contra de la delegacio. Es 
un retroc^s en la transparencia. Demanen que s’exclogui de la delegacio les 
compatibilitats dels carrecs de confianga i regidors.
L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que no pretenien amagar res. Considera 
que els carrecs de confianga, els eventuals i els regidors haurien de passar pel
Pie.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que es evident que no hi havia voluntat 
d'excloure aquests suposits i recorda que el Parlament de Catalunya, la gran 
majoria dels Diputats tenen compatibilitats.
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Junta de Govern Local. Queden excloses d'aquesta delegacio les sol-licituds de 
compatibilitat del personal electe i personal eventual i personal directiu 
professional.

SEGON.- Aquest acord plenari pel qual es produeix la delegacio, que s'ha d'adoptar 
per majoria simple, fara efecte des de Tendema al de la seva adopcio, sense 
perjudici de la seva publicacio en el Butlleti Oficial de la Provincia.

TERCER.- Quants a Tambit i les facultats concretes de la delegacio sera d'aplicacio a 
aquesta delegacio les previsions dels articles 43 i 44 del Reglament Organic 
Municipal.

El text del Dictamen recollit en aquesta acta reflecteix el redactat final que recull les 
diferents esmenes aprovades respecte a la versio original que es va sotmetre a 
consideracio del Pie.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 12 vots a favor (7 JxV, 5 PSC), 6 abstencions (5 ERC, 1 
VeC). i 3 vots en contra (2 CUP, 1 C's)

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que la la compatibilitat es competencia del Pie i es 
delegable. Si una persona hi te dret, el normal es aprovar-la. Es una questio 
d'agilitzacio i de disminuir Texposicio del treballador. Normalment son activitats 
complementaries a les de I'ajuntament.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que el dictamen es el paradigma d’extreure 
competencies al Pie. Es totalment innecessari.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que entenen que es vulgui agilitzar la 
questio, pero el Pie te poques competencies i es bo que es mantinguin.

Pensa que els directius s'han de debatre en el Pie.

El Sr. Noel Vinas (CUP) manifesta que votaran en contra perque es una mostra de 
manca de transparencia. Si un dels problemes es I'exposicio publica dels 
treballadors, es poden anonimitzar els acords.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta que estan en contra de la delegacio. Es 
un retroces en la transparencia. Demanen que s'exclogui de la delegacio les 
compatibilitats-dels carrecs de confianga i regidors.
L'alcalde Pere Reguil (JxV) manifesta que no pretenien amagar res. Considera que 
els carrecs de confianga, els eventuals i els regidors haurien de passar pel Pie.

39
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El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que es evident que no hi havia voluntat 
d'excloure aquests suposits i recorda que el Parlament de Catalunya, la gran 
majorla dels Diputats tenen compatibilitats.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que ells tambe han plantejat que els carrecs 
directius tambe s'inclogui en els expedients de compatibilitat que s'han de debatre 
en el Pie.

L'alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que caldria discernir on comencen els carrecs 
directius, per aixo ja li sembla be reservar la competencia del Pie per reconeixer les 
compatibilitats dels carrecs de confianga, els eventuals i els regidors.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que ell considera que el matis apuntat pel Sr. 
Arnabat es important per canviar el sentit del seu vot.

41/2020/HIS_MP - MODIFICACIO DE CREDIT; Aprovacio inicial de 
Texpedient de modificacio de pressupost.

La Comissio Informativa de Serveis Centrals i Hisenda proposa al Pie Municipal el 
dictamen sequent, per al seu debat o aprovacio si escau:

Ates que els diversos serveis han redactat els informes en els quals es justifica la 
necessitat de suplementar i crear noves aplicacions pressupostaries, pel normal 
funcionament de diversos serveis, derivades de noves necessitats sorgides.

8.

Tenint en compte que {'expedient es tramita per raons de necessitat, plenament 
justificades, conforme el que disposa I'article 177 del Reial decret 2/2004, de 5 de 
marg, pel qual s'aprova el text refos de la Llei reguladora de les hisendes locals, els 
articles 35 a'37 del Reial Decret 500/90, i la Base 11 de les Bases d'Execucio del 
pressupost.

ACORD:

PRIMER: Aprovar inicialment Texpedient de modificacio de credits nufn. 41/2020, 
en la modalitat de credits extraordinaris i suplements de credit, d’acord amb el 
detail sequent:

Ir. Modalitat: Credit extraordinari

Despeses a finangar:

Credit
inicialAplicacio Descripcio Modificacions Modificacio Credits totals 

consignatsanteriors que es proposa

Associacio ENTREM-HI5.24101.48900 0,00 0,00 21.000,00 21.000,00

Associacio el TURO: llibre "Boig per explicar-te".3.23103.48905 0,00 2.000,000,00 2.000,00

0,00 23.000,000,00 23.000,00

40.
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INTERVENCIONS:

El Sr. Aurell Ruiz (JxV) manlfesta que la modlficacio principalment es per acollir 
un conveni amb una entitat social, Entrem-hi. Volien encabir-hi el programa 
d’inclusio que esta finangat en bona part per la Generalitat.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) anuncia que s'abstindr^.

La Sra. Maria Ramon (CUP) anuncia que s’abstindran.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta que normalment s'abstenen, pero en 
aquest cas hi votaran a favor.

SERVEIS A LES PERSONES I PROMOCIO SOCIAL

l/2020/EG_PEM - PLA DE DROGUES; Presentacio al Pie Municipal per 
a la seva aprovacio del Pla de Drogues de Vilafranca del Penedes 2020- 
2024

9.

La Comissio Informativa de Serveis a les Persones i Promocio Social proposa a! 
Pie Municipal el dictamen seguent, per al seu debat o aprovacib si escau:

Ates que el Pie Municipal en sessio ordinaria celebrada el 22 de juny de 2010 va 
aprovar Tlndrogs, Pla de Drogues del municipi de Vilafranca del Penedes 2010- 
2013, com a marc de referencia per tots els agents que treballessin o 
desitgessin treballar la prevencio del consum de drogues al municipi.

Ates que la creacio del primer Pla de Drogues va suposar la posada en marxa 
d'una manera de treballar i la culminacio de la feina iniciada des de TAjuntament 
de Vilafranca en materia de prevencio de drogues.

Ates que un cop finalitzada la vigencia del segon pla 2015-2019, s'ha dut a 
terme un treball de revisio i avaluacio dels objectius que s'havien marcat, aixi 
com un treball intensiu de diagnostic que ha permes establir un nou full de ruta 
adaptat a la situacio actual en relacio a Tus de substancies addictives per part de 
la poblacio de Vilafranca.

Ates que finalment ha quedat redactat el nou document del Pla per al penode 
2020-2024, el qual no deixa de ser una evolucio cap a la millora tant de la 
qualitat com de la quantitat de les intervencions. Un pas, pero, que pot significar 
la consolidacio a Thora d'obtenir uns resultats que no sols sumin entre si, sino 
que a traves de Testructuracio i la coordinacio dels diferents agents implicats, 
cada vegada amb mes quantia i de mes diversitat, suposin una consecucio molt 
mes amplia dels objectius marcats.

Ates que el pla delimita un marc global, una metodologia de treball, un analisi de 
la situacio del consum de drogues a Vilafranca, i determine a traves d'aquest 
coneixement, uns objectius i unes prioritats.

ACORDA
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PRIMER.- Aprovar el nou Pla de Drogues del municlpi de Vilafranca del Penedes 
2020-2024, com a marc de referenda per tots els agents que desitgin treballar 
la. prevencio del consum de drogues al municlpi, sense perjudici de I'elaboracio 
de plans anuals que concretin les accions i els recursos disponibles d7any en any, 
d'acord amb el que s'ha exposat anteriorment.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per unanimitat.

INTERVENCIONS:

La Sra. Anna Doblas (JxV) manifesta que es tracta de Taprovacio del tercer Pla 
de drogues, amb vigencia fins 2024.

S’ha fet una avaluacio del pla anterior, que era de 2015. S'ha treballat amb el 
Servei de prevencio de drogues de la Mancomunitat, el Servei de Joventut i el de 
Salut de I'Ajuntament i la Diputacio de Barcelona. Han comptat amb la 
participacio dels centres educatius de secundaria, de familiars I amics de 
persones drogodependents...

El Pla anterior havia estat molt ben acceptat. Ara Them adaptat a la societat 
actual. Durant la pandemia ha miilorat molt els consums i s’han reduTt els 
conflicte. Han aparegut noves addiccions, per exemple els usos de les pantalles, 
que hem passat de consum recreatiu a consum problematic.

Ei Pla compta amb objectius generals i espedfics i tres iinies de treball. Es una 
guia dinamica.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que es un pla acorde amb les necessitats de 
Vilafranca i per aquest motiu hi votara a favor.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que el nom mes idoni seria Pla d'actuacio 
contra les drogues. Es un Pla ben treballat. Fa incidencia en la prevencio. Hi 
donaran suport.

En la relacio del Pla 2015-2019, hi ha una descripcio del que cal fer, que es 
augmentar els recursos. No sap si les partides pressupostaries seran suficient 
per tirar endavant el pla. Demana compromis a I'equip de Govern per 
suplementar si fa falta.

La Sra Maria Ramon (CUP) manifesta que els sorpren que la partida del 
pressupost es de 5.300 euros. No els sembla acorde amb les necessitats.

La Sra. Gemma Urgell (ERC) manifesta que es una bona eina per Vilafranca i 
estan disposats a participar-hi. Consideren positiu que s'hagi posat el focus en 
Pus de les pantalles i que s'hagi analitzat com ha incidit el confinament. 
Consideren que es el diagnostic fet despres de les entrevistes poden servir 
tambe per politiques de joventut. Es important dotar al Pla de recursos.
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MOCIO SOBRE MILLORA DE MOBILITAT 
FERROVIARIA; Mocio presentada pel grup municipal de VeC, per a la 
millora de la mobilitat sostenible ferroviaria de Vilafranca I el Penedes amb 
Catalunya.

MOCIO PER A LA MILLORA DE LA MOBILITAT SOSTENIBLE FERROVIARIA DE 
VILAFRANCA I EL PENEDES AMB CATALUNYA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL DE VILAFRANCA EN COMU AL PLE DE L'AJUNTAMENT DE 
VILAFRANCA DEL PENEDES

10. 65/2020/SEC_MP

Vilafranca del Penedes pateix des de fa temps el mal funcionament de la Knia 
ferroviaria de rodalies R4, malgrat que aquesta linla com assenyala la 
informacio de Rodalies "es una de fes Ifnies amb mes transit de la xarxa de 
Rodalia de Barcelona, ja que es utiiitzada anuaiment per mes de 29 milions de 
viatgers; aixd vol dir uns 105.935 viatgers de mitjana cada dia laborable.1' Aixo 
fa que els vilafranquins i vilafranquines I els penedesencs i penedesenques 
resultem penalitzats quant a la mobilitat externa.

La durada del viatge de Vilafranca a Barcelona i viceversa es excessivament 
llarga: 72', i a I'aeroport es de 112 minuts. A mes cada cop sovintegen mes les 
irregularitats i les Incidencies de servei. Malauradament a Vilafranca no arriben 
ni la RT2 que es connectaria mes directament amb Tarragona, ni la R8 que ens 
permetria anar a la Universitat Autonoma i al Valles sense passar per 
Barcelona. Tots aquests problemes s'agreujaran amb el tercer fil que afavorlra 
el pas de trens de mercaderies, en detriment dels de passatgers.

Son miters d'usuaris els que cada dia es veuen afectats pel mal funcionament i 
el deficit estructural del transport public entre les capitals de la vegueria 
Penedes, entre Vilafranca i Vilanova, entre Vilafranca i Barcelona i Tarragona: 
escassetat de serveis, poca frequencia, servei irregular, .... Milers i milers de 
treballadors, estudiants i

ciutadans en general necessiten realitzar els trajectes esmentats en ambdues 
direccions I, actualment, ban d'invertir-hi molt de temps.

El Pie de I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes ha aprovat diverses mocions 
exigint una millora del servei ferroviari a Vilafranca i al Penedes i proposant 
solucions: trens semi-directes a BCN (a partir de Martorell), impulsar un tram 
de I'Eix Transversal Ferroviari, que uniria Lleida/Cervera/Igualada/Martorell, 
com alternativa al pas per TAIt i Baix Penedes del transport de mercaderies, 
parada de regionals i intercanviador rodalies-TGV, que alguns trens de la R4 
enllacessin amb la R8, connexio entre la RT2 (L'Arbog-L'Hospitalet de ITnfant) i 
la R4 a Vilafranca del Penedes, reforma i ampliacio de I'estacio de ferrocarril de 
Vilafranca del Penedes.

Ara es el moment de plantejar aquestes demandes davant Tadministracio 
responsable, ja que s'esta discutint el Pla Director d'Infraestructures de 
Transport public col-lectiu de la Regio Metropolitana de Barcelona per al perfode 
2021-2030 (PDI-RM-2021-2030). Se'ns planteja una oportunitat unica per tal 
de millorar la mobilitat externa de Vilafranca i del Penedes i de fer-la mes 
sostenible, mitjangant la planificacio estrategica.
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Malauradament, el PDI-RM-2021-2030 presentat, no comporta cap millora en la 
mobilitat externa de les vilafranquines I vilafranquins, ni dels penedesencs I 
penedesenques. L'actual redactat del PDI-RM-2021-2030 no te en compte com 
es mereixen Vilafranca i e! Penedes, condemnant-les a una manca d'inversions 
en transport public que no fara res mes que agreujar els importants deficits que 
ja tenim quant a mobilitat publica externa.

Vilafranca en Cornu planteja que I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes faci 
seves i doni suport a les aMegacions presentades per I'associacio Promocio de! 
Transport Public (PTP) al Pla director d'infraestructures de transport public 
coNectiu del sistema integrat de mobilitat urbana de la Regio Metropolitana de 

■ Barcelona per al perfode 2021-2030, referents a Vilafranca del Penedes:



AJUNTAMENT 
ww VILAFRANQA 

DEL PENEDES

1. Incorporacio a les actuacions de Testudi del tram Vilanova i la Geltru - 
Vilafranca del Penedes de la linia orbital ferroviaria. Proposta d'ait valor 
estrategic I de futur tal i com es recull a la pagina 6 del document inicial 
estrategic on es valora aquesta (XE11 Vilafranca del Penedes) amb 50,6 
punts, sent la vuitena actuacio amb mes puntuacio. Malgrat aixo, el PDI-RM- 
2021-2030 no desenvolupa aquesta actuacio (al-legacio XI PTP).

Creacio d'un baixador del Tren dVMta Velocitat (AVE) a Vilafranca del 
Penedes IMord o al costat de Testaclo actual (sota el carrer del Corner^), 
per millorar el temps del viatge Penedes-Barcelona i Penedes- 
Tarragona/Lleida i Viceversa, mitjangant Tus de trens regionals i 
semidirectes (al-legacio XII PTP).

Aquestes propostes estan inserides en el document de la PTP Objectiu Tren 2024 
una proposta ferroviaria per reduir a quasi zero les emissions de C02 del transport 
public a Catalunya.

El futur de Vilafranca i del Penedes depenen en bona mesura que s'acceptin 
aquestes al-legacions, perfectament assumibles des del punt de vista de les 
inversions necessaries per dur-les a terme durant els propers deu anys per part de 
la Generalitat de Catalunya i del govern de I'estat. Aixf com de I'impuls d'un tram 
de TEix Transversal Ferroviari, que uniria Lleida/Cervera/Igualada/Martorell, com 
alternativa al pas per PAIt i Baix Penedes del transport de mercaderies.

Vilafranca i els vllafranqulns i vllafranquines estem perden moltes oportunitats 
economiques, socials i culturals a causa dels deficits de Factual transport public. 
Disposar d'un transport public sostenible, segur i saludable es un dret social al qual 
no podem renunciar.

Aquestes propostes s'haurien d'lncloure, tambe, en el Pla Territorial del Penedes. 
Cal que el Pla Territorial deixi de considerar el Penedes com un Hoc de pas o com 
una sucursal periferica de la metropoli de Barcelona. Cal que es dissenyi un 
territori a partir de la seva personalitat, de la seva riquesa cultural, social i 
economica i que doni resposta a les dinamiques de la societat sostenible i del 
coneixement. I aixo exigeix millorar i ampliar les vies verdes i el transport en 
ferrocarril, aixi com la intermodalitat (diversos trens i trens-cotxes-busos) tant per 
a la mobilitat dins de la vegueria Penedes, com cap i de fora a la vegueria.

Per tot I'exposat es proposa que el Pie de I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes 
adopti els seguents acords:

1. I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes fa seves i dona suport a les seguents 
al-legacions presentades per I'associacio Promocio del Transport Public (PTP) al Pla 
director d'infraestructures de transport public cohlectiu del sistema integrat de 
mobilitat urbana de la Regid Metropolitana de Barcelona per al perfode 2021- 
2030, referents a Vilafranca del Penedes:

Incorporacio a les actuacions previstes de. I'estudi del tram Vilanova i la 
Geltru - Vilafranca del Penedes de la linia orbital ferroviaria. Ja que es tracta d'una 
proposta d'ait valor estrategic i de futur (al-legacio XI de la PTP).

a.
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Creacio cTun baixador del Tren d'Alta Velocltat (AVE) a Vilafranca del Penedes 
per millorar el temps del viatge Penedes - Barcelona i Penedes - Tarragona/Lleida i 
viceversa, mitjangant I'us de trens regionals i semidirectes, afavorint la 
interconectivitat ferroviaria (al-legacio XII de la PIP).

Instar als redactors del Pla Territorial de! Penedes que incorporin a la seva 
redaccio definitiva: el tram Vilanova i la Geltru - Vilafranca del Penedes de la linia 
orbital ferroviaria; la creacio d'un baixador i d'un intercanviador del Tren d'Alta 
Velocitat (AVE) i els trens de rodalies a Vilafranca del Penedes; i I'impuls d'un tram 
de I'Eix Transversal Ferroviari, que uniria Lleida/ Cervera/ Igualada/ Martorell, com 
alternativa al pas per TAIt i Baix Penedes del transport de mercaderies.

Fer arribar aquest acord a I'Area de Transport Metropolita de Barcelona, al 
Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya, a 
I'associacio Promocio del Transport Public i als Consells comarcals de I'Alt Penedes, 
I'Arioia, el Baix Penedes I el Garraf i Minister! de Foment.

b.

2.

3.

El text de la mood recollida en aquesta acta reflecteix el redactat final que recull les 
diferents esmenes aprovades respecte a la versid original que es va sotmetre a 
consideracid del Pie.

VOTACIO:

La mocio es aprovada per 19 vots a favor (7 JxV, 5 ERC, 5 PSC, 1 VeC, 1 C's) i 2 
vots en contra (2 CUP).

INTERVENCIONS

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) recorda que el text ha estat esmenat i manifesta que 
en la present s'ajunten dos temes que constitueixen un problema estructural: el 
funcionament de la linia R4 i la mala connexio amb Tarragona. La poblacio 
penedesenca ha d'invertir molt temps en els desplagaments.

S'ha presentat el Pla director d'infraestructures 2021-2030, que no presenta cap 
millora pel Penedes. El territori no ha presentat aMegacions, pero si que les ha 
presentat la Plataforma pel Transport Public. Car cal que I'ajuntament es 
posicioni.Es demana que s’incorpori I'estudi del tram entre Vilafranca i Vilanova del 
tren Orbital i que Vilafranca tingui un intercanviador de I'Alta Velocitat.

Si es fa una planificacio a 10 anys i no surt Vilafranca, vol dir que estarem 10 anys 
sense cap millora. Demanen que les al-legacions tambe s'hi incorporin al Pla 
territorial del Penedes.

El Sr. Eladio Garda (C's) li sembla molt be la mocio. Suposa que hauran parlat amb 
els seus companys el govern de I'estat. En la part expositiva parlen de reivindicar 
davant I'autoritat responsable, que creu que hauria de ser el Minister! de Foment.
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El Sr. Noel Vinyes (CUP) manifesta que estan molt d'acord amb la analisi el nou 
funclonament de la Ifnia R4 es un mal endemic que els governs no ha volgut 
solucionar. El serve! de Rodalies no he estat una prioritat politica per cap govern ni 
de I'Estat ni de la Generalitat.

Un altre tema es el cobriment de la via, que amb I'entrada en funcionament del 
Corredor Mediterrani augmentara molt les molesties.

Si tot el que planteja la mocio es du a terme, faran malbe encara mes el Penedes.

Al febrer de 2020 ja vam parlar sobre el baixador de I'AVE. No estan d’acord en una 
proposta que augment! la despesa en alta velocitat. Cal millora el servei de 
Rodalies.

La proposta d'estudi del tram Vilafranca a Vilanova del tren Orbital, els cal mes 
informacio al respecte. No tenen clar com afectara el territori.

Anuncien el vot en contra.

El Sr. Miquel Medialdea (PSC) anuncia que donaran suport a la mocio. Diverses 
vegades el Pie s'ha posicionat amb la necessitat de millorar transport. Cal continuar 
insistint. El tema del baixador sembla la proposta mes realista per millorar la 
connexio amb Barcelona.

El Sr. Pere Sabat (ERC) manifesta que una nova mocio sobre trens es una mostra 
sobre la necessitat del mitja de transport. Comparteixen plenament la mocio, tant 
les causes com les consequencies que s'hi exposen.

En el debat de! Pla territorial del Penedes s'ha estudiat el tema. Un dels grans 
ambits de debat es la mobilitat ferroviaria. Aquesta setmana s'ha restablert el 
funcionament de la R4 despres d'acabar les obres del tunel de Martorell. Aquestes 
obres son una millora pels trens de mercaderies que es doblaran.

Cal una conjuncio de tres elements: avangar cap a la descarbonitzacio de la 
mobilitat lligada a la estrategia 20/30, resoldre el pas dels trens de mercaderies pel 
Penedes intentar fer-ho coordinadament amb els altres territoris afectats, i situar 
una xarxa ferroviaria util i eficag que permeti guanyar oportunitats i .futur al 
Penedes i a la seva gent.

S'alegren de la modificacio de la proposta inicial de Vilafranca en Cornu perque 
s'opta per I’eix transversal ferroviari per tres questions: perque permet treure els 
trens de mercaderies de la R4 i per tant corregir el que passara des de ja, permet 
vertebrar el Penedes dotant I'Anoia d’un ramal de mercaderies, i permet que el 
servei de rodalies de la R4 respiri i que millori el servei en frequencia i velocitat. 
permet garantir un model de Penedes sobre el que se senten molt propers.

Cal construir un gran consens per aconseguir les fites i anar a cop de mocio no es la 
forma correcta de debatre. Es predisposen a trobar-se i parlar del estrategia 
conjunta en un ambit primordial pel futur del Penedes.

L’alcalde Pere Regull (JxV) anuncia el vot favorable.
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Manifesta que es Madrid qui te la competencia per dir si aqui s'hi posa la parada de 
trens regionals. E! tema de la parada de trens regionals fa mes de 10 anys que se'ls 
va portar. Ei. Ministerio ja ho sap. La linia Orbital es un projecte que costara veure 

; per la seva quantia economica. El problema es que cai invertir primer en Rodalies.

Tambe esta d’acord en el fet de que a I’hora de planificar no ens podem convertir en 
el magatzem de Barcelona.

El senyor Ramon Arnabat (VeC) manifesta que la majoria de grups donaran suport 
a la proposta que planteja una cosa molt concreta, donar suport a unes 
aMegacions.

Esta d’acord amb el plantejament fet pel senyor Sabat, de parlar-ne fora del Pie en 
una trobada.

El Sf. Pere Sabat (ERC) manifesta que agrairlen que es comprometessin a informar 
de la reunio amb el Ministerio.

L'alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que quan hi hagi novetats, ho compartiran; 
pero quan no n’hi ha...

11. 66/2020/SEC_MP MOCIO SOBRE SEGURETAT CENTRES EDUCAT1US;
Mocio presentada pel grup municipal de VeC, per a la millora de la seguretat 
als centres educatius.

La Federacio d'Educacio de CCOO del Baix Llobregat, Alt Penedes, Anoia i Garraf, 
presenta la sequent mocio referent a ia seguretat en els centres educatius.

Ates que es una evidencia empirica que la malaltia virica COVID-19 es transmet per 
I’aire. A consequencia d’una carta oberta de 239 cientifics de 32 paTsos dirigida a 
i’OMS, on indicaven que la covid-19 es transmetia per aerosols en espais tancats, 
TOMS va admetre, que si no s’usa la proteccio adequada, el nou coronavirus es 
contagia per Taire.

La consideracio dels aerosols com a modus de contagi obliga a adoptar mesures 
concretes amb relacio a la ventilado dels espais tancats per evitar I'alta 
concentracio de virus en suspensio i el contagi, mesures que han d'anar mes enlla 
de I'obertura de finestres, tenint en compte que per al confort termic cal respectar 
la temperatura minima del Reial Decret 485/1997 que regula les disposicions 
minimes de seguretat i salut als llocs de treball, i altres condicions de salut, aixi 
com cal considerar les temperatures fredes a la tardor i hivern de la practica 
totalitat del nostre territori.

Prenent com a referenda la "Guia per a la ventilacio en aules" de I'lnstitut de 
Diagnostic Ambiental i Estudis de I'Aigua, IDAEA-CSIC Mesura d'octubre 2020, que 
es basa en la Gufa de la Universitat de Harvard, i extrapolant les necessitats de 
renovacio de I'aire a la dimensio i ocupacio de les nostres aules (amb sobreratios en 
molts dels casos) cal una renovacio de 15 vegades per hora.
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Ates que la ventilacio mecanica oferelx entre altres els seguents avantatges: la 
seva adequacio amb independencia de les variacions atmosferiques, economia en el 
cost de la instaMacio atenent a la seva rendibilitat termica, ventilacio permanent 
amb cabals necessaris de I'ordre que es vulgui, expulsio controlada de I'aire viciat i 
facilitat de muntatge i inspeccio.

Ates que la majoria d'Ajuntaments van comunicar al departament la seva intencio 
de cedir espais per a reduir ratios i garantir la presencialitat al llarg del curs 2020- 
21 reduint el rise de contagi d'alumnat i equips docents, entenent que es prioritari 
situar el dret a Teducacio al centre de les politiques publiques i garantir la 
presencialitat als centres escolars.

Considerant I'exposat anteriorment cal exigir estudiar tots els mecanismes 
possibles per protegir la salut de les persones dels centres educatius. Esta en joc la 
salut i la vida d'infants, joves i d'adults que formen part de Talumnat, de tots els 
treballadors i treballadores dels centres docents, dels familiar i de tota la societal 
en el seu conjunt.

Per tot I'exposat es propose que el Pie de I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes 
adopti els seguents acords:

1. Exigir al Departament d'Educacio Telaboracio d'un estudi per a coneixer les 
necessitats de renovacio d'aire de totes les escoles de Catalunya i implementar, en 
el cas que sigui necessari, sistemes de ventilacio mecanica als centres educatius 
segons la normative vigent.

2. Facilitar I'ocupacio d'espais alternatius quan sigui necessari i promoure la 
realitzacio d'activitats a I'exterior, quan les condicions climatoldgiques ho permetin.

3. Reclamar la dotacio d’EPIs respiratoris suficients per al conjunt de treballadors I 
treballadores dels centres educatius de Vilafranca del Penedes.

4. Requerir I’augment del pressupost de neteja i desinfeccio.
5. Comunicar I'aprovacio d'aquesta mocio al Departament d'Educacio de la 
Generalitat de Catalunya, a la Federacio d'Educacio de Comissions Obreres del Baix 
Llobregat - Al Penedes -Anoia - Garraf, i a les direccions i a les AMPAS dels centres 
educatius de Vilafranca del Penedes.

VOTACIO:

La mocio es aprovada per unanimitat.

INTERVENCIONS

D'acord amb I'article 98 del Reglament organic municipal, interve el Sr. Paco 
Ramos, de la Federacio d'Eduacio del Baix Llobregat, Alt Penedes, Anoia i Garraf, 
que efectua una exposicio del contingut de la mocio.
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El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que esta totalment d’acord amb els punts de la 
mocio.

Ahir van presenter una mocio similar a Vilanova i la Geltru i els companys de VeC a 
Vilanova van votar en contra.

Anuncia el vot favorable.

El Sr. Noel Vinas (CUP) agraeix la intervencio del Sr Paco Ramos anuncia que votara 
a favor.

. Manifesta que la realitat dels centres educatius es perplexa. Veuen I'esforg de la 
comunitat educativa per no. deixar ningu enrere i per altra banda, veuen el 
Departament d’Educacio que ha fet un munt de promeses no ateses. Cal que el 
Departament d'Educacio estudi'i la possibilitat d’implantar ventilacions i facilitar 

: EPIS i cal que els ajuntaments facilitin espais per descongestionar.

El Sr. Ramon Zaballa (PSC) agraeix al Sr. Paco Ramos la clara i contundent 
explicacio. El col-lectiu docent esta patint les circumstancies. El Departament 
d’Educacio hauria d'escoltar molt mes la comunitat educativa.

Han defensat el dret a I'educacio i Than prioritzat. Ara cal extremar totes les 
mesures per garantir la salut a tota la comunitat educativa; als alumnes, als 
docents i a les families.

El grup municipal socialista donara suport i demanen el departament que parli i 
negociar amb la comunitat educativa.

El Sr. Salvador Campama (ERC) manifesta que segurament el Departament 
d'Educacio ha d'escoltar mes a la comunitat educativa i pot ser que I'Ajuntament de 
Vilafranca tambe faci mes cas quan es demana informacio.

Al mes de setembre Esquerra Republicana va votar a favor d'una mocio per tal de 
garantir un curs escolar segur i equitatiu.

L'ajuntament esta disposat a cedir els espais si els centres educatius ho demanen i 
tambe se'ls ha assegurat que la neteja s'havia incrementat. La mocio I'entenen com 
un crit d'atencio a les administracions per incrementar les mesures de seguretat.

La mocio no parla de I'increment de plantilles. No es poden desdoblar grups si no 
s'incrementen el nombre de docents.

Anuncia el vot favorable del grup municipal.

La senyora Meritxell Montserrat (JxV) manifesta que el fet de poder poder-ne parlar 
ja es positiu. El fet de proposar mocions generalistes te I'inconvenient que, de 
vegades no s'adapten al Hoc concret. Cal que per part de tothom s'adoptin les 
mesures que corresponguin.
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L’ajuntament ha intensificat molt la neteja. Ha augmentat mes d'un 30% la 
despesa. No tenen cap queixa per I'actuacio municipal. Tal com va anunciar el 
conseller Bargallo, demanen que posi pressupost per incrementar la neteja.

Recorda que a Vilafranca, tots els espais alternatius que els han demanat, els han 
facilitat.

Finalment, agraeixen la reclamacio de les dotacions d'EPIS.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que el grup municipal al que pertany no va 
obtenir representacio a Vilanova. Per tant, no va poder participar en la votacio de la 
setmana anterior.

Tots estem d'acord en que la presencialitat es molt important i la seguretat tambe. 
La Generalitat va tard i no parla amb el representats dels treballadors.

El Sr. Eladio Garcfa (Cs) demana disculpes sobre la confusio de grup politic vilanovi.

12. 67/2020/SEC_MP MOCIO SOBRE VIOLENCIES MASCLISTES; Mocio 
presentada pel grup municipal de la CUP i finalment tamb6 encapgalada pel 
de VeC, sobre la violencia masclista i Tafectacio de la COVID19

VOTACIO:

La mocio es rebutjada per 8 vots a favor (5 ERC, 2 CUP, 1 VeC) i 13 vots en contra 
(7 JxV, 5 PSC, 1 Cs).

INTERVENCIONS

El Sr. Noel Vihas (CUP) manifesta que la pandemia ha comportat un augment de la 
violencia masclista. Nomes durant el primer confinament, que va del 16 de marg al 
30 d'abril, a Catalunya es van incrementar un 88% les trucades per violencia 
masclista. , .

Una de les raons mes evidents d'aquest augment es raTllament social que suposa el 
confinament. Quan es planteja aquesta mesura no es te en compte que aixo implica 
conviure unicament amb els agressors i agreujar encara mes les situacions de 
violencia que es pot patir. Cal afegir que la crisi economica generada per la COVID 
ha fet augmentar la precarietat de moltes dones, fet que fa mes dificil trencar amb 
el maltractament. Si no tens una feina digna, es molt complicat arribar a final de 
mes, no pots accedir o pagar un lloguer sense dependre d'un altre sou, o si no tens 
els papers regularitzats, pots veure't obligada a seguir en aquesta relacio de 
violencia.

No estan a'illats de la situacio estructural que patim les dones en un sistema 
capitalista i patriarcal. Les dones estan exposades a pitjors condicions de vida 
agreujades arran de la crisi economica i de cures i per tot aixo demanen:
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L'empadronament immediat d'urgencia de les totes les dones migrades que viuen al 
nostre municipi per tai que no quedin excloses de sistemes d'ajut, tinguin acces a! 
sistema sanitari i al servel d’atencio social.

Garantir habitatge social immediat per a les dones soles i amb families 
monomarentals.

■ Implementar recursos habitacionals d'urgencia espedfics per a les dones sense Liar.

Atorgar Una linia de recursos economics a les dones en situacio de violencia per tal 
de trencar la dependencia economica d'aquestes vers els seus agressors.

Elaborar campanyes i programes de treball de noves masculinitats i realitzar 
programes estructurals en ('ambit educatiu de sensibilitzacio i prevencio de la 
violencia i dotar el pressupost municipal dels recursos necessaris.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que li agradaria votar la mocio per punts. Te 
problemes en el punt tercer.

Els homes tambe tenen emergencies habitacionals. Pregunta: Qui pagara el lloguer 
als propietaris?

La resta de punts, hi esta d’acord.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que donara suport a la mocio i demana 
encapqalar-la.

Com ajuntament tenim una part de responsabilitat en atendre aquestes persones. 
La majoria de les persones que han estat en primera linia per fer front a la crisi, 2/3 
son dones i tenen unes retribucions molt baixes, com passa per exemple al centre 
Ricard Fortuny.

La Sra. Montse Arroyo (PSC) manifesta que es cert que el confinament ha 
comportat mes ai'llament social a les dones victimes de violencia masclista. Moltes 
s'han vist obligades a conviure amb el seu agressor. L'ajuntament ha estat garantint 
el contacte amb les dones que ho han soMicitat.

Es va habilitar un telefon des de les 8 del mati a les 12 de la nit per a les persones 
que els calia. Aquest serve! es mante.

L'Ajuntament segueix garantint I’atencio a aquestes dones. L'Ajuntament es nodreix 
del Pacte d'estat contra la violencia masclista.

L’Ajuntament ha utilitzat tres limes de treball ampliant hores d'atencio psicologica 
del SIAD i el servei juridic i seguint les linies de treball que ens ofereix la Diputacio.

La sorpren que hagin proposat una mocio que demana alio que ja s'esta fent. Els 
politics s'han d’implicar en la lluita contra la violencia masclista.
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A totes les dones que passen pel serve! se II d6na assistencia psicologica I jundlca. 
Alxi mateix s'han ates els fills de les victimes. L'ajuntament treballa en 
I'empadronament de les dones i perque puguin sortir-ne totes soles.

El tema de les noves masculinitats ja s'esta treballant en el Pla d'igualtat que esta 
vigent.

Anuncia el vot en contra.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) anuncia que votaran a favor.

El Sr. Noel Vinas Vinyes (CUP) manifesta que en la mocio no es preten discriminar 
per questio de genere i una de les mesures £s el no pagament dels lloguers per 
lluitar contra la feminitzacio de la pobresa.

Els homes poden ser els potencials maltractadors i per aixo cal que s'informi sobre 
les noves masculinitats.

Tot i que saben que es fa feina des de la Regidoria, totes les mesures que proposa 
la mocio son necessaries.

Manifesta que li sap breu que ('equip de Govern voti en contra.

13. 68/2020/SEC_MP MOCIO SOBRE DISCRIMINACIO LINGUISTICA DE 
L'ESPANYOL; Mocio presentada pel grup municipal de Cs, per rebutjar la 
discriminacio lingufstica de I'espanyol a Catalunya i garantir Teducacio en 
totes les llengues oficials de I'Estat.

VOTACIO:

La mocio es rebutjada per 1 vot a favor (1 C's) i 20 vots en contra (7 JxV, 5 ERC, 
5 PSC, 2 CUP, 1 VeC).

INTERVENCIONS

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que durant diverses decades a la nostra 
comunitat autonoma, Catalunya, s'esta negant als ciutadans el dret a rebre una 
educacio amb I'espanyol com a llengua vehicular tot i que es la llengua materna de 
la majoria dels Catalans i malgrat que la UNESCO reconeix el dret de els infants a 
educar-se en la seva llengua materna.

La realitat actual en materia d'ensenyament de les llengues oficials de Catalunya 
margina la llengua espanyola.

En el cas de Plataforma per la Llengua, han reivindicat I'autoria de I'esmena que 
suprimeix I'espanyol com a llengua vehicular (sense que cap partit hagi desmentit 
aquesta autoria) i s'expliciten en el document que van fer public el passat 20 de
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novembre.que va servir per poder controlar la llengua que els alumnes parlen a 
I'hora de pati, al menjador escolar i en les activitats extraescolars.

El Sr. Ramona Arnabat (VeC) manlfesta que volen fer de la llengua un arma 
politica. Es un error utilitzar la llengua per dividir la societat. La mocio busca la 
confrontacio.

Es diu que els nostres alumnes no surten preparats en castella. En la selectivitat, 
els nens Catalans van treure en castella millor nota que en llocs on es paria el 
castella.

La immersio linguistica esta avalada per la majoria dels pedagogs i es bo que la 
nova lie! d'educaclo ho reconegui.

. .Anlmcia que votara eh contra,

La Sra. Maria Ramon (CUP) manlfesta que la social del catala es entre el 52 i el 
36%. La mocio es demagogia en estat pur. L'objectiu es eliminar la llengua 
catalana, la basca o la gallega.

El Sr. Francisco Romero (PSC) manlfesta que les normatives han de ser un reflex 
de la realitat. El que es fa es reconeixer la realitat. Els que hem estudiat en el 
model d'immersio linguistica, no veiem el problema. Crear un problema d'aixo 
denota que s'esta en precampanya.

El Sr. Pere Sabat (ERC) anuncia que votaran en contra.

La Sra. Meritxell Montserrat (JxV) manlfesta que no s'ha de fer politica amb la 
llengua I anuncia el vot en contra.

El Sr. Eladio Garcia (Cs) manlfesta que no es questio de fer politica amb la llengua. 
La millor manera de defensar el catala no es atacar el castella. Si es deixa de posar 
el castella com a llengua vehicular, passara el que passa a Catalunya, que el 80% 
de Tensenyament es dona en catala i el 20% en castella.

14. PRECS I PREGUNTES

El Sr. Eladio Garcia (Cs) manlfesta que han tornat a canviar el nomenclator 
municipal estan prenent el pel al regidor

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) insisteix en demanar les dades dels ajuts a 
I'escolaritzacio.

Demana com esta el tema d'entrades i sortides a I’escola Estalella. Sap que s'esta 
parlant amb TAMPA i amb Tescola i compara amb el carrer Sant Pere que si que es 
talla.

Manifesta que els contenidors de paper, excessives vegades estan plens. Caldria 
revisar la frequencia
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'BX AJUNTAMENT 
l|nl^ VILAFRANCA 
NX DEL PENEDES

Reclama que hi ha actes de la Comissid d'lgualtat pendents de penjar. 

Demana com est£ el tema de les naus de Cal Berger.

Recorda al senyor Aureli Ruiz que els va anunciar el Pla d'lgualtat.

Demana que es convoqui una Junta de Portaveus per parlar de com esta el tema 
del cobriment de la via.

El Sr. Noel Vihas (CUP) Demana si es pot informar de com es gestiona el brot de 
COVID al Ricard Fortuny. Demana que s'informi a la resta de grups.

Davant la finalitzacio de les obres de la R4 el serve! d'autobusos a Barcelona ha 
tornat a la normalitat i no s'ha informat a la ciutadania del canvi d'horaris

L'alcalde Pere Regull (JxV) recorda que el Ricard Fortuny no el gestiona 
I'ajuntament. Te coneixement de que hi ha hagut un brot a la part socio-sanitaria 
cosa que provoca la baixa d'uh determinat nombre de metges.

En quan el tema dels autobuses I'ajuntament pot fer queixis perd no gestionen els 
autobusos Barcelona.

La Sra. Maria Ramon (CUP) Demana informacio sobre el nou brot que a I'Hospital 
de Vilafranca i tambe demana si s'ha preparat alguna mesura davant la tercera 
onada de la pandemia.

L'alcalde Pere regull (JxV) manifesta que I'ajuntament no pot decidir en els temes 
hospitalaris referents de la pandemia. En quant a la tercera onada, I'ajuntament 
segueix els criteris que marca el PROCICAT. Ara es gestiona un equipament 
provisional nou que suposa que es pel tema de les vacunacions. I’ajuntament 
coMabora en alio que li demanen.

La senyora Montse Espinosa (ERC) manifesta que han vist que s'han coMocat dos 
reductors de velocitat a la R'ambla de la Girada, un en cada direccio. Demana si 
se’n coMocaran mes i sota quins criteris s'han uns instaMat alia on s'han instaMat.

Amb Pobertura dels bars sembla que s'ha incrementat els actes d'incivisme i 
baralles. Demanen que es prenguin mesures.

Finalment l'alcalde Pere Regull desitja bon Nadal i bona entrada d^ny a totho/n.

iguidament l'alcalde aixeca la sessio, de la qual, com secretari, esteftc aquesta
acta.

Ellsecretari, Vist i pla 
l'alcalde^
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